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Kvasické

pokračování na str. 20

Vážení spoluobčané,
opět jsou tu Kvasické no-

viny. Chtěli bychom Vám 
ještě jednou popřát do no-
vého roku zdraví, štěstí, 
pohodu a hodně pěkných 
zážitků. Letošní zima byla 
jak pro obec, tak i pro ob-
čany velkou zkouškou v bo-
ji s přívalovým sněhem, 
kterého napadlo po dlouhé 
době velké množství. Jak se 
obec i spoluobčané snažili 
vypořádat s touto situací, si 
můžete přečíst uvnitř listu.

V minulých Kvasických 
novinách jsme Vás infor-
movali o tom, že byl Par-
lamentem ČR naší obci 
schválen prapor. Jednou 
z příjemných událostí 
v tomto roce bude svěce-
ní praporu. Zastupitelstvo 
obce spojilo tuto událost 
s naší tradiční poutí. Svěce-
ní praporu bude v sobotu 
12. 8. 2006, tedy den před 
poutí v Kvasicích.

Zdeněk Kohout  
starosta

Libuše Staňková
místostarostka

��Tříkrálová sbírka

��Kvasická havajská skupina

��Šibřinky

��Z činnosti kvasických včelařů

��FC KVASICE

��Jaroslav Sedláček

Obsah

V pátek 30. 12. 2005 se konal ve 
Kvasicích již 3. ročník Vánočního 
běhu Kvasicemi.

Když pořadatelé připravovali 
tuto sportovní akci, bylo jejich 
tajným přáním, aby nepršelo jako 
v loňském roce a aby napadlo ales-
poň trochu sněhu, který by podtrhl 
atmosféru probíhajících vánočních 
svátků.

Přání bylo zřejmě natolik silné, 
že po krásném zimním dnu jsme se 
probudili do zamračeného páteč-
ního dne a z oblohy padala jedna 
vločka za druhou. Místní mi jistě 

dají za pravdu, že Kvasice nepatří 
mezi lokality, kde by v zimě byl 
nadbytek sněhu. Na loňský 30. prosi-
nec, hned tak nezapomene spousta 
motoristů v naší republice, ale ani 
kvasičtí obyvatelé, převážně z řad 
Sokola, kteří i přes silný vítr, sněže-
ní a spousty sněhu přišli odpoledne 
před Sokolovnu, aby se zúčastnili 
vánočního běhu.

Do devíti kategorií bylo rozděle-
no 65 účastníků ve věku od 2 let do 
téměř 70 let.

Děti pojaly tuto akci velmi zodpo-
vědně a běžely ze všech sil. Taktéž 
někteří dospělí si chtěli dokázat, že 
něco vydrží, zatímco jiní se svým 
běžeckým stylem nebo rekvizitami 
postarali o legraci. A že běhat ve 

sněhu není nic jednoduchého snad 
nemusím ani zdůrazňovat, zvláště 
když v některých místech dosaho-
val do půli lýtek.

Odměnou pak každému byla 
sladkost a los do bohaté tomboly.

Po doběhnutí posledního závod-
níka do cíle se všichni přesunuli do 
sálu Sokolovny, kde proběhlo vyhlá-
šení výsledků s předáním diplomů 
a sladké odměny. V každé kategorii 
byli zvlášť vyhlášeni muži a ženy, 
takže vítězů bylo opravdu hodně. 



strana 2                                                                                                                                                           Kvasické noviny

pokračování na str. 3

Rada obce se usnesla na svých pravidelných jednáních na těchto bodech: 

U s n e s e n í
z 63. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 6. prosince 2005

440/ Rada obce schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice 
č. 7/2005.
441/ Rada obce schvaluje vyplacení platů a odměn za pro-
sinec 2005 v termínu provedení, poslední týden prosince 
2005.
442/ Rada obce schvaluje zřizovací listinu jednotky sboru 
dobrovolných hasičů obce Kvasice.
443/ Rada obce schvaluje jmenovací dekret velitele JSDH 
Kvasice p. Vojtěcha Vlasatého, Krajina 456, Kvasice s jeho 
pravomocemi a povinnostmi.
444/ Rada obce doporučuje ZO schválit převod nevyčerpa-
ných finančních prostředků TJ Sokol Kvasice za rok 2005 
do rozpočtu roku 2006, ale až po uzávěrce rozpočtu 2005.
445/ Rada obce doporučuje ZO schválit v návrhu rozpočtu 
v části výdajů pro Místní knihovnu Kvasice rozdělit finanč-
ní částku 50.000,- Kč na dvě položky a to: 15.000,- Kč na 
nákup knih a časopisů, a 35.000,- Kč na nákup programu 
a zařízení pro veřejnou informační službu Místní knihovnu 
Kvasice.
446/ Rada obce doporučuje ZO schválit bezúplatný převod 
pozemků parc. č. 935/19, 935/21 a 935/22 v k. ú.Kvasice v 
ul. Mírová z Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých na Obec Kvasice.
447/ Rada obce doporučuje ZO schválit odkup části pozem-
ku parc. č. 631/1 v k. ú. Kvasice po zaměření na přístupovou 
komunikaci k pozemkům RD u Cihelny za úřední cenu.
448/ Rada obce schvaluje na základě nařízení vlády ČR č. 
330/2003 Sb., § 10, písm. a) a zákona č.128/2000 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů § 103, odst. 4, písm. b) odměnu 
vedoucímu odboru Zdeňku Novotnému. 

U s n e s e n í
z 64. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 5. ledna 2006 

449/ Rada obce schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice 
č. 1/2006.
450/ Rada obce schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice 
č. 2/2006.
451/ Rada obce schvaluje podle §13 zákona č. 143/1992 Sb., 
ve znění pozdějších předpisů a § 10 nařízení vlády č. 330/
2003 Sb., ve znění pozdějších předpisů odměnu pro ředitele 
ZŠ Kvasice Mgr. Ladislava Škrabala.

U s n e s e n í
z 65. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 15. února 2006

452/ Rada obce nesouhlasí s přidělením další popelové ná-
doby panu Jiřímu Hejníkovi, Mírová č. p. 641, Kvasice.
453/ Rada obce nedoporučuje ZO schválit přidělení finanč-
ního prostředku ve výši 4.000,- Kč paní Mgr. Pavle Daňkové, 
Krajina č. p. 342, Kvasice na úhradu nájmu tělocvičny ZŠ 
Kvasice pro zdravotní čínské cvičení.
454/ Rada obce schvaluje pronájem místností na přízemí v 
budově č. p. 16 v Kvasicích (pravá strana) pro pana Marti-
na Chudobu, Dolní č. p. 309, Kvasice od 1. 3. 2006 v pro-
storách prodejny za cenu 282,- Kč/m2/1 rok, v prostorách 
skladu za cenu 212,- Kč/m2/1 rok a 10 m2 průjezdu za cenu 
106,- Kč/m2/1 rok.
455/ Rada obce podle zákona č. 128/2000 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů § 103 a školského zákona, schvaluje plat pro 

OBEC KVASICE

POŘÁDÁ V NEDĚLI 2. DUBNA 2006 
V DOBĚ OD 9:00 – 17:00 HODIN,

V SÁLE SOKOLOVNY

VELIKONOČNÍ VÝSTAVUVELIKONOČNÍ VÝSTAVU
PŘIJĎTE SE PODÍVAT NA VÝROBKY DĚTÍ Z MŠ, ZŠ 

A NA VÝROBU KRASLIC, SVÍČEK
A JINÝCH VELIKONOČNÍCH DEKORACÍ

V 9:30 HODIN A V 15:00 HODIN VYSTOUPÍ DĚTI 
ZE ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY 

S PĚKNÝM PROGRAMEM

Příjmy:  

 Daňové příjmy včetně dotací           15 972 000,00
1012 Podnikání a restrukturizace v zemědělství   33 000,00
2119 Ostatní záležitosti těžebního průmyslu a energ. 34 000,00
3113 Základní škola 480 000,00
3314 Knihovna 2 000,00
3319 Záležitosti kultury 1 000,00
3341 Rozhlas 6 000,00
3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 20 000,00
3612 Bytové hospodářství 350 000,00
3613 Nebytové hospodářství 220 000,00
3632 Pohřebnictví 25 000,00
6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 90 000,00
8115 Převod zůstatku běžného účtu 1 500 000,00

 Příjmy celkem 18 733 000,00

Výdaje:  

2212 Silnice 1 220 000,00
2221 Provoz veřejné silniční dopravy 115 000,00
2321 Odvádění a čištění odpadních vod 70 000,00
2341 Vodní díla v zemědělské krajině 6 000,00
3111 Mateřská škola 1 013 000,00
3113 Základní škola 2 908 000,00
3314 Knihovna 62 000,00
3319 Záležitosti kultury 196 000,00
3341 Rozhlas a televize 25 000,00
3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 40 000,00
3392 Zájmová činnost v kultuře 150 000,00
3399 Záležitosti kultury 295 000,00
3419 Tělovýchovná činnost 475 500,00
3612 Bytové hospodářství 362 500,00
3613 Nebytové hospodářství 130 000,00
3631 Veřejné osvětlení 150 000,00
3632 Pohřebnictví 5 000,00
3639 Komunální rozvoj 225 000,00
3721 Sběr a svoz nebezpečného odpadu 50 000,00
3722 Sběr a svoz komunálního odpadu 1 135 000,00
3745 Péče o vzhled obce 1 037 000,00
4319 Sociální péče 7 000,00
5512 Požární ochrana - dobrovolná část 100 000,00
6112 Obecní zastupitelstvo 1 000 000,00
6171 Činnost místní správy 6 070 000,00
6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 30 000,00
6409 Ostatní činnosti 561 000,00
8124 Splátka úvěru ČOV 1 295 000,00

 Výdaje celkem 18 733 000,00

Rozpočet na rok 2006
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ředitele Základní školy Kvasice p. Mgr. Ladislava Škrabala 
od 1. 1. 2006 podle zákona č. 143/1992 Sb., ve znění pozděj-
ších předpisů a vládního nařízení č. 537/2005 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů o platových poměrech zaměstnanců ve 
veřejných službách a správě a to: zařazením do 12. platové 
třídy, 11. platového stupně při zachování výše současného 
osobního příplatku a výše současného příplatku za vedení.
456/ Rada obce podle zákona č. 128/2000 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů § 103 a školského zákona, schvaluje plat pro 
ředitelku Mateřské školy Kvasice p. Mgr. Hanu Soukupovou 
od 1. 1. 2006 podle zákona č. 143/1992 Sb., ve znění pozděj-
ších předpisů a vládního nařízení č. 537/2005 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů o platových poměrech zaměstnanců ve 
veřejných službách a správě a to: zařazením do 10. platové 
třídy, 10. platového stupně při zachování výše současného 
osobního příplatku a výše současného příplatku za vedení.
457/ Rada obce podle zákona č. 128/2000 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů § 103, schvaluje plat pro vedoucího hospo-
dářsko správního odboru OÚ Kvasice p. Zdeňka Novotného 
od 1. 1. 2006 podle zákona č. 142/1992 Sb., ve znění pozděj-
ších předpisů a vládního nařízení č. 537/2005 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů o platových poměrech zaměstnanců ve 
veřejných službách a správě a to: zařazením do 10. platové 
třídy, 11. platového stupně při zachování výše současného 
osobního příplatku a výše současného příplatku za vedení.
458/ Rada obce nedoporučuje ZO schválit odprodej části 
pozemku p. č. 1523/33 v k. ú. Kvasice v rozsahu asi 229 m2 
paní Mgr. ak. mal. Petře Šuterové, Mlýn č. p. 23, Kvasice.
459/ Rada obce doporučuje ZO schválit vyvěšení záměru na 
odprodej pozemku p. č. 196/19 v k. ú. Kvasice u bytového 
domu na ul. Tlumačovská č. p. 315 v Kvasicích.
460/ Rada obce schvaluje zřízení Školské rady při Základní 
škole Kvasice, kterou tvoří 9 členů rady. Rozložení zastupo-
vání je stanoveno školským zákonem č. 561/2004 Sb. Rada 
jmenuje tři zástupce zřizovatele a to Janu Šiškovou, Libuši 
Staňkovou a Zdeňka Zapletala. Rada schvaluje volební řád, 
který je nedílnou součástí tohoto usnesení.

U s n e s e n í
z 66. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 23. ledna 2006

461/ Rada obce doporučuje ZO schválit smlouvu mezi ČR-
-Hasičským záchranným sborem Zlínského kraje a Obcí 
Kvasice o bezúplatném převodu radiostanice pro potřebu 
DHS Kvasice.

U s n e s e n í
z 15. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice,

konané dne 7. prosince 2005 
v 17.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Kvasice

151/ ZO bere na vědomí zprávu z rady obce.

152/ ZO schvaluje vyrovnání dlužné částky od p. Marka Popelky, Maxima 
Gorkého 530/6, Vyškov za pronájem Sportareálu Kvasice převodem zaří-
zení dle přiloženého seznamu na Obec Kvasice ve výši 75.000,- Kč.

153/ ZO schvaluje mandátní smlouvu č. 01/2005 o obstarání investor-
ských záležitostí dle § 566 a následujících Obchodního zákoníku mezi 
Obcí Kvasice a REALKA – Rubíček plus s.r.o., Masarykovo nám. 9, Kro-
měříž na technickou a inženýrskou činnost při zpracování agendy pro za-
dávací řízení na zhotovení veřejné zakázky – na stavební práce „Obnova a 
rekonstrukce ZŠ Kvasice“.

154/ ZO schvaluje smlouvu o převodu majetku mezi Česká republika 

– Hasičský záchranný sbor Zlínského kraje, se sídlem Zlín a Obcí Kvasice 
na bezúplatný převod radiostanice LFH 3142A B/K.

155/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc.č. 1882/1 v k.ú. Kva-
sice o výměře 585m2 z Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých na Obec Kvasice.

156/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 1882/29 v k.ú. 
Kvasice o výměře 759m2 z Pozemkového fondu ČR na Obec Kvasice.

157/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemků parc. č. 935/19 o výměře 
170m2, parc. č. 935/21 o výměře 194m2 a parc. č. 935/22 o výměře 193m2 
v k.ú. Kvasice v ul. Mírová z Úřadu pro zastupování státu ve věcech majet-
kových na Obec Kvasice.

158/ ZO schvaluje odkup části pozemku parc. č. 631/1 v.k.ú. Kvasice, po 
zaměření od Pozemkového fondu ČR, na přístupovou komunikaci k po-
zemkům rodinných domků u Cihelny za úřední cenu pro Obec Kvasice.

159/ ZO neschvaluje odkup pozemků v k. ú. Kvasice od p. Jiřího Svobody, 
Kostelní 475, Strážnice dle jeho dopisu ze dne 13. 10. 2005.
 
160/ ZO schvaluje dodatek smlouvy o poskytnutí finančních prostředků 
TJ Sokol Kvasice za rok 2005 s tím, že nevyčerpaná částka zůstane TJ 
Sokol Kvasice na rok 2006.

161/ ZO potvrzuje rozpočtové opatření Rady obce Kvasice č. 7/2005.

162/ ZO schvaluje rozpočet na rok 2006.

163/ ZO schvaluje zápisy z vnitřního auditu v ZŠ Kvasice ze dne 24. 11. 
2005 a MŠ Kvasice ze dne 16. 11. 2005 a vnitřního auditu OÚ Kvasice ze 
dne 1. 12. 2005.

Kvasice dne 7. prosince 2005

Libuše Staňková                                                                  Zdeněk Kohout 
místostarosta                                                                          starosta obce

Třiďte odpad
V tomto roce zůstanou ceny za komunální odpad v naší obci 

stejné. To znamená 420,- Kč na osobu. Děti do 15 let a občané 
starší 70 let mají slevu 50 %. Nezapomeňte do konce měsíce 
března 2006 zaplatit za odpad na obecním úřadu. Můžete si 
i poplatek rozdělit na dvě poloviny. První zaplatit v březnu a 
druhou v měsíci září.

Obec Kvasice plánuje na jaře tohoto roku otevřít ve Starém 
dvoře sběrný dvůr. Příjezd ke kontejnerům, které budou  asi 
2 x v týdnu otevřené, by měl být po zpevněné cestě ve dvoře. 
Vybudování nové komunikace nebylo bohužel zahrnuto v le-
tošním rozpočtu.

V obci budou také na jaře umístěny nové kontejnery na bílé 
sklo. Můžete tedy sklo třídit podle barevnosti. V plánu je také 
nákup dalších kontejnerů na plast.

„Obec platí firmě RESO za odvoz (dopravu) tříděného 
odpadu,“vysvětluje finanční stránku třídění odpadu paní mís-
tostarostka Libuše Staňková. „Z tohoto pohledu to vypadá, 
že třídění odpadu je pro obec ztrátové. Dále je tu ale firma 
EKOKOM, která nám na základě čtvrtletního výkazu od firmy 
RESO pošle na účet obce peníze za odvezené množství třídě-
ného odpadu. To znamená, že se tímto způsobem poplatek za 
dopravu obci vrátí.“

Nadále stoupá cena za uložení pevného domovního odpa-
du. To tlačí obce k tomu, aby zvyšovaly poplatek. Čím více 
budeme odpad třídit, tím pomaleji poroste cena za 
netříděný odpad – popelnici.    
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Krátké zprávy z obceKrátké zprávy z obce
Sněhová kalamita

Na místních komunikacích v ulicích Parková, nám. A. Dohnala, Husova, Míro-
vá, Družstevní a Krajina odstraňuje sníh a dělá posyp na základě smlouvy Správa 
a údržba silnic Kroměříž. Ta také podle smlouvy odstraňuje sníh (bez posypu) na 
cestě vedoucí na Chlum. Zimní údržbu našeho městečka na ostatních silnicích za-
bezpečuje Obec Kvasice pomocí traktorku YUKON.

V kalamitní situaci, jaké nastala 30. 12. 2005, a v dalších dnech zabezpečují sil-
ničáři nejdříve ošetření silnic 1., 2., a 3. třídy. Může se teda stát, že výše jmenované 
ulice v našem městečku mohou být uklizeny od sněhu až za několik dní.

Podle slov místostarostky obce paní Libuše Staňkové se podařilo obci uspokojivě 
zvládnout loňské i letošní přívaly sněhu. „Když bylo potřeba, odklízeli naši pracov-
níci sníh traktorkem i ručně nepřetržitě celé dny. Za odvoz sněhu zaplatila obec 
v tomto roce zatím 120 tisíc korun. Jak dalece tato ještě ne konečná  částka naruší 
obecní rozpočet, se ukáže časem,“ hodnotí sněhovou kalamitu paní Staňková. 

Chodník by si měl každý občan u svého domu uklidit sám. Víceméně se o tom 
píše v zákonu 13/1997 „O pozemních komunikacích“ kde se v § 27. odst.4 praví: 
Vlastník nemovitosti, která v zastavěném území obce hraničí se silnicí nebo s místní 
komunikací, odpovídá za škody, jejichž příčinou byla závada ve schůdnosti na přileh-
lém chodníku, která vznikla znečištěním, náledím nebo sněhem, pokud neprokáže, že 
nebylo v mezích jeho možností tuto závadu odstranit; u závady způsobené povětrnost-
ními situacemi a jejich důsledky takovou závadu zmírnit.

Měli bychom být k sobě navzájem ohleduplní a jeden druhému pomáhat. V tom-
to případě tím, že si každý uklidí ze svého chodníku sníh a posype solí nebo pís-
kem náledí. Je smutné, když je stará babička schopná si zamést před domem sníh 
a v okolí činžovního domu, ve kterém bydlí 10 i více mladých rodin, se nedá pro 
závěje sněhu ujít pár metrů.

V obci Tlumačov vzniká za pod-
pory Evropských fondů Regionální, 
vzdělávací, kulturní a informační 
centrum mikroregionu Jižní Haná. 
Od roku 2001 tvoří tento mikroregi-
on obce Tlumačov a Kvasice a měs-
to Hulín s téměř celkem 12 000 
obyvateli. O dva roky později byla 
tato organizace legalizována podle 
platných zákonů naší republiky.

„Centrum se zaměřením, které je 
uvedeno v jeho názvu, je budováno 
právě v naší obci ze dvou důvodů. 
První je ten, že podle našeho názo-
ru nemůže žádná menší obec vytvo-
řit podobné zařízení, které by slou-
žilo jen výhradně jejím občanům,“ 
zasvěceně hovoří o celé záležitosti 
starosta Tlumačova ing. Jaroslav 
Ševela. „Naše obec zřídila v roce 
2004 obecní organizační složku: 
Kulturně - informační středisko 
(KIS). Jeho úkolem je informovat 
občany Tlumačova zejména o kul-
turním dění v obci a v okolí. A to je 
druhý důvod, proč se nové centrum 
buduje právě u nás. Máme už praxi 
s podobným zařízením. Hlavním 
úkolem centra ale i nadále zůstane 
kulturně informační činnost. Vzdě-

V Tlumačově připravují zajímavé centrum
lávání bude jen doplňkovým progra-
mem.“

Nové centrum chtějí Tlumačovští 
v rámci blízkého regionu i mikrore-
gionu Jižní Haná rozšířit zejména 
o nabídku vzdělávání a všechny 
služby nabídnout jak občanům 
Tlumačova, Hulína a Kvasic, tak 
i lidem z Otrokovic, Machové, Ku-
rovic, Záhlinic, ale i z Nové Dědiny, 
Bělova, Karolína atd. 

Z pohledu Ing. Ševely leží Tluma-
čov na strategickém místě. Z blízké-
ho okolí se dá za příznivého počasí 
přijet i na kole. Není zde ani pro-
blém v dopravní dostupnosti autem, 
autobusem anebo vlakem. 

Provozovatel plánuje připravit 
programy, o které bude zájem. Toho 
chtějí docílit formou dotazníků, 
prostřednictvím kterých zmapují 
poptávku služeb. Některé kurzy 
mají již vybrány. Je to například 
vzdělávání pro matky po mateřské 
dovolené. Ty mají po třech a ví-
ce letech problémy zařadit se do 
pracovního procesu. Centrum jim 
nabídne ucelený kurz, ve kterém 
se naučí komunikovat se spolupra-

pokračování na str. 5

Nový správní řád
Od 1. 1. 2006 je v platnosti nový správní řád – ZÁKON 500/2004 Sb. Sám zákon 

je velmi obsáhlý a ten, kdo se s ním bude chtít seznámit, si jistě jeho plné znění vy-
hledá ve Sbírce zákonů. Jen pro velmi stručné seznámení se v Hlavě I, v Předmětu 
úpravy v § 1 můžeme dočíst:

(1) Tento zákon upravuje postup orgánů moci výkonné, orgánů územních samo-
správních celků a jiných orgánů, právnických a fyzických osob, pokud vykonávají 
působnost v oblasti veřejné správy. 

(2) Tento zákon nebo jeho jednotlivá ustanovení se použijí, nestanoví-li zvláštní 
zákon jiný postup.

(3) Tento zákon se nepoužije pro občanskoprávní, obchodněprávní a pracovně-
právní úkony prováděné správními orgány a na vztahy mezi orgány téhož územního 
samosprávného celku při výkonu samostatné působnosti.

Pod tíhou sněhu spadla střecha na chátrající budově v Cukrovaru.

Pan Stanislav Paterna 
obdržel od ČČK,

oblastní spolek Kroměříž,
zlatou medaili 

prof. MUDr. J. Jánského
za 40 bezpříspěvkových odběrů krve.

Blahopřejeme

Milé děti, 
jízdní kola jsou nejúčinnějším stro-

jem, jež člověk vymyslel, a neustále 
se zlepšují. Jen tvrdost lebky zůstává 
stejná. Přilba je součástí moderního 
kola. Kdo ji nenosí, je pozadu. Žádá-
me vás, ode dneška noste přilbu vždy, 
když sednete na kolo, i blízko domo-
va. Vyplatí se to, protože můžete být 
náhodně obdarováni cenami, které 
dodá obecní úřad ve spolupráci s dal-
šími sponzory. Můžete získat i nové 
jízdní kolo, ledvinky, blikačky a po-
dobně. Odměňovat se bude na jaře, 
přes léto i na podzim. Dohlédněte na 
to, aby vaši spolužáci, rodiče i další 
příbuzní a kamarádi nosili na kole 
přilbu. Můžete 
jim tím zachránit 
i život. 

V tomto roce 
začíná v naší obci čtyřletá kampaň 
k prevenci úrazů - „Na kolo jen 
s přilbou.“

Jedná se o širokou komunální 
kontrolovanou kampaň k propaga-
ci nošení cyklistických přileb mezi 
cyklisty do 15 let. Autorem jsou 
MUDr. Martin Sedlák z Bezpečné 
komunity Kroměříž a ing. Jaroslav 
Martínek CDV Brno (www.nako-
lojensprilbou.cz). Stejně provedená 
kampaň v Kroměříži zvýšila nošení 
přileb mezi cyklisty do 15 let z jed-
né desetiny na polovinu. Zároveň 
na dětském oddělení kroměřížské 
nemocnice bylo ošetřeno 4x méně 
úrazů hlavy, které si přivodily děti 
při jízdě na kole. Mezi tyto úrazy pa-
tří otřesy mozku, poranění měkkých 
částí obličeje a poměrně často i zlo-
meniny lebky a nitrolební krvácení.

Děti, připravte si přilby 
pro jízdu na kole

K tomu, aby kampaň zafungovala 
dobře, je třeba ovlivnit celou popula-
ci dětí do 15 let v obci tak, aby bylo 
výhodnější nosit na kole přilbu. Do 
kampaně je zapojena Obec Kvasice, 
Obec Nová Dědina, Základní a ma-
teřská škola Kvasice, TJ Sokol Kvasi-
ce, Obchodní dům Štrof v Kroměříži, 
Policie ČR a Kvasické noviny. 

Obec Kvasice letos vyčlenila na 
kampaň ze svého rozpočtu 20.000 Kč 
a tím umožnila akci uskutečnit. Ke 
kampani se přidaly i mateřské a zá-
kladní školy, které jsou stěžejním 
článkem celé kampaně. Děti budou 
ve škole a školkách dostávat kupony 
na slevu při koupi přilby a budou 

dovytvářet plaká-
tek ke kampani. 
Déle s nimi učitelé 
častěji pohovoří 

o dané problematice. Rodiče budou 
informováni na třídních schůzkách. 
Během kampaně budou v naší obci 
fungovat hlídky složené z Policie ČR, 
představitelů obce a dalších složek 
v obci zapojených do kampaně. Tyto 
hlídky budou kontrolovat malé cyk-
listy, zda nosí při jízdě na kole přilbu. 
Ty ukázněné budou odměňovat, děti 
bez přileb budou postihovat. Výsled-
kem pak bude změna prostředí na 
„normální je jezdit s přilbou“. Děti 
do 15 let jsou povinny nosit při jízdě 
na kole cyklistické přilby podle § 58 
zákona 361/2000 Sb.

Celá kampaň vyvrcholí koncem 
června, kdy se uskuteční v naší obci 
Běh Terryho Foxe (podrobnější infor-
mace hledejte v příštích Kvasických 
novinách).                                 -nel-
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covníky a nadřízenými, nebude 
chybět vzdělání v oblasti počítačové 
gramotnosti. Budou se moci pora-
dit například s psychologem, jak 
zvládnout domácnost a zaměstnání 
bez zbytečných stresů. Pracovníci 
z úřadů práce jim poradí, jak a kde 
si nejlépe hledat práci. Na své si 
přijdou i zájemci o kurzy cizích ja-
zyků a do budoucna se zaměstnanci 
centra chtějí zaměřit i na starší ob-
čany, umožnit jim vzdělávání v po-
čítačové oblasti, naučit je používat 
internet.

A jak to bude v novém centru 
vypadat? V přízemí objektu bude re-
cepce, která má tvořit nejdůležitější 
část centra. V ní budou návštěvníci 
dostávat veškeré informace o tom, 
kde se co připravuje, jaké jsou za-
jímavosti v Tlumačově, Kvasicích, 
Hulíně atd. „Očekáváme, že se bude 
každá obec mikroregionu Jiní Haná 
prezentovat propagačními materiá-
ly. Dále bude v přízemí multifunkč-
ní sál, který se bude moci podle 
potřeby rozdělit na dvě menší míst-
nosti. V něm by měly probíhat růz-
ná školení, přednášky i za pomoci 
bezdrátového připojení na internet. 
Akce v sále budou moci probíhat 
buď formou zasedacího pořádku 
(systém jako v kině) bez stolů, nebo 
zde naopak budou stoly se židlemi. 
Samozřejmě zde vybudujeme soci-
ální zařízení. Do druhého patra po-
vede bezbariérový přístup formou 
výtahu. V druhém podlaží vznikne 
studovna, knihovna a počítačová 
učebna s připojením na internet. 
Počítačovou učebnu budou moci 
využívat všichni návštěvníci, pokud 
v ní nebude probíhat kurz nebo jiná 
akce,“ vysvětluje starosta.

Budova, ve které bude mít tato 
organizace sídlo, je v majetku Tlu-
mačova. „Na tento projekt jsme 
dostali z Evropských fondů, které 
nesou název Společný regionální 
operační program, 10,5 mil. ko-
run, 1 mil. korun jsme obdrželi ze 
státního rozpočtu a minimálně 1,5 
mil. korun dodáme ze svého roz-
počtu. Dotace od EU fungují tak, 

že Tlumačov musí financovat celou 
výstavbu. Teprve až po dokončení 
projektu a zpracování závěrečné 
zprávy během 3 měsíců dostane 
prostřednictvím peněžního ústavu 
peníze, které byly schváleny EU,“ 
vysvětluje finanční stránku projektu 
Ing. Ševela. 

V současné době probíhají sta-
vební práce v budově bývalé ma-
teřské školy v celkové hodnotě 
11.757.137 korun. V dotaci jsou také 
zahrnuty náklady na vybavení cent-
ra nábytkem a hlavně audiovizuální 
technikou. Ale už teď hledají na tlu-
mačovské radnici finanční rezervy. 
Chtěli by ponížit konečnou sumu 
o 400-500 tisíc Kč formou snížení 
stavebních prací - tím by ušetřili svůj 
vlastní obecní rozpočet a zamezili 
tak případnému nedostatku peněz 
na nákup nábytku a audiovizuální 
i počítačové techniky. 

Co se týká personálního obsa-
zení centra, tak mají být vytvořena 
dvě nová pracovní místa. Finančně 
budou podpořena i dotací z Evrop-
ských fondů.

Zbývající dvě obce mikroregio-
mu Jižní Haná byly o vzniku centra 
informovány v roce 2004 v prvotní 
fázi zpracování strategického roz-
vojového plánu mikroregionu Jižní 
Haná. Podmínky získání dotací 
z EU jsou velmi náročné na přípra-
vu a zpracování podkladů, vyžadují 
deklaraci společného zájmu bližšího 
okolí. Deklaraci dodali Tlumačovští 
formou dohody mezi obcemi o při-
pravenosti využívání tohoto zaříze-
ní pro své občany. Stejnou deklaraci 
má úřad práce a jsou již podepsané 
dvě smlouvy se speciálními firmami, 
které budou zajišťovat vzdělávací 
kurzy. Dále je podepsaná smlouva 
o vzájemném partnerství Obce Tlu-
mačov s obcemi mikroregionu.

Otevření centra se plánuje na 
letní měsíce roku 2006, přesněji na 
konec srpna a začátek září. V září 
by měl proběhnout Den otevřených 
dveří, aby si mohl každý návštěvník 
udělat ucelený obraz o nabídkách 
centra.                                      -nel- 

dokončení ze str. 4

V Tlumačově připravují zajímavé centrum

Už jen nejstarší rodáci pamatují dobu, kdy sdělení obecního úřadu 
obyvatelům vybubnovával a silným hlasem sděloval obecní policista: 
„Na vědomost se dává, že …“ V polovině minulého století jej vytla-
čil masově šířený technický vynález obecního rozhlasu. Byl to tehdy 
opravdový pokrok, třebaže se záhy stal tlampačem totality, vyháněl na 
brigády, vytruboval k 1. máji, ale oznamoval také denní věcné zprávy. 
Jak léta plynou, i on se jeví zastaralým prostředkem. Ani rekonstruk-
ce v 90. letech nepomohla od mnohonásobné ozvěny, která znehod-
nocuje srozumitelnost. Hlavní a stále omezující nevýhodou místního 
rozhlasu je však neustále narůstající všudepřítomná škodlivá hlučnost. 
Přejede jediný kamión a zpráva je pryč. Rozhlas není dobře slyšet. 
A ještě další okolnost: i když by byl slyšet, nejsme doma.

Už téměř dvě desetiletí v některých městech i v malých obcích po-
stupně přecházejí na kabelové televizní sdělování obecních zpráv. Je 
to jedna z možností, která do této věci vnáší poněkud jiný ráz. Žádá 
víc aktivního zájmu a pozornosti občana, ale zohledňuje jeho vzácný 

O místním rozhlase

Základní organizace Českého zahrádkářského svazu 
v Kvasicích pokračuje i v roce 2006 v organizování sou-
těže „Nejlepší květinová výzdoba oken a předzahrádek“. 
Soutěž proběhne v měsících červnu, červenci a v první 
polovině srpna 2006, kdy tříčlenná komise provede pro-
hlídku celé obce a bude vyhodnocovat nejlépe květina-
mi vyzdobená okna a předzahrádky.

Máte-li zájem o lepší vzhled Kvasic, zapojte se do této 
soutěže. Tři nejlepší z vás budou odměněni věcnými 
dary v hodnotě 300, 200 a 100 Kč ve formě zahrádkář-
ských potřeb (hnojiva, postřiky apod). 

Výbor ZO Českého zahrádkářského svazu v Kvasicích 
se těší na Vaši účast v této soutěži.

                                 Výbor ZO ČZS Kvasice   

Výzva kvasických zahrádkářů

čas. Myšlenka tohoto článku se však stáčí ještě k jinému návrhu. Před-
pokládám, že všechny zprávy čtené do mikrofonu místního rozhlasu 
mají psanou podobu a jsou archivovány. V počítači – jak jinak. Odtud 
už chybí jen málo, aby byly obecní zprávy snadno vloženy s datem 
a hodinou do oficiálních obecních webových stránek. Odtud bychom 
si je stáhli a přečetli, kdykoliv máme čas. Nebo si je jednoduše objed-
nali a nalezli mezi ostatními e-mailovými zprávami. Prodejní firmu, 
která se v obci objeví dopoledne, bychom tak sice už nestihli, zatímco 
zprávy většího významu a časového dosahu ano. Zájemcům by v po-
čítači zůstal i slušný archiv, co se za celý rok v obci událo. Lze namít-
nout, že by to bylo trochu práce navíc, ale po zvládnutí rutiny opravdu 
nic hrozného. Obecní rozhlas by zůstal pro ty občany, kteří počítač ani 
internet nemají a neplánují. Ostatní by zajisté ocenili novou pružnou 
službu obce. V našem začínajícím století informatiky by to byl zajisté 
krok správným směrem. 

Lze ještě navázat, že obecní deska, jak se nazývá vývěsní skříňka 
na Městečku, by mohla mít také svou webovou podobu, abychom si ji 
přečetli v klidu doma. Popsaným způsobem by mohl k občanům čas-
těji a podle potřeby „promluvit“ starosta, obecní rada a zastupitelstvo. 
Třeba se to podaří a také my doma za pecí se dozvíme aspoň to, co jiní 
na dalším významném místním mediálním fóru - v hospodě.          -vd-

Nové internetové stránky Obce Kvasice
 si můžete prohlédnout na adrese

www.kvasice.cz/new

Starosta Obce Tlumačov Ing. J. Ševela ukazuje, kde bude multifunkční sál centra.
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Tříkrálová sbírka 2006 proběhla díky obětavým dobrovolníkům opět v pohodě 
a bez problémů. Poděkování patří nejen aktérům Tříkrálové sbírky, zástupcům 
obecních úřadů, ale rovněž i všem štědrým dárcům. Konkrétním účelem sbírky 
v roce 2006 je pomoc rodinám a lidem v nouzi u nás i v zahraničí a podpora cha-
ritního díla. Akce byla provázena celostátní propagační kampaní v tisku, v rozhlase 
i v televizi, a to včetně distribuce letáků se složenkami poštou.

Celková částka výnosu z koledování za farnost Kvasice činila v tomto roce 
59 795, 50 Kč a byla odeslána na konto SČKCH, Vladislavova 12, Praha 1. Je to 
o 10 385,50 Kč více než v roce 2005. Suma z Tříkrálové sbírky za Kvasice činila 
36 849, Kč. 

Do Tříkrálové sbírky se mimo obec Kvasice zapojily i další obce spadající pod 
kvasickou farnost: Bělov, Karolín, Nová Dědina, Střížovice, Sulimov. Obce Bělov 
a Střížovice se zapojily do sbírky v Kvasicích poprvé.

Dne 6. 1. 2006 v 18.00 hod. na svátek Zjevení Páně se konala v římskokatolic-
kém kostele pobožnost, při níž se světila voda, kadidlo a zlaté předměty. Stejné dary 
přinesli Ježíškovi i mudrci z Východu. Když se konečně po dlouhé pouti dostali do 
Betléma, nalezli skrovný příbytek, v němž pobývala Marie s děťátkem a s Josefem. 
Poklekli před Ježíškem, vzdali mu úctu a složili k nohám přinesené dary: zlato jako 
hold královské důstojnosti, kadidlo, jímž vyjádřili božský původ, a vonnou myrhu 
s naznačením utrpení k vykoupení lidstva, používala se při balzamování mrtvých.

Otec Piotr udělil požehnání všem zúčastněným dětem, které se dobrovolně při-
hlásily ke službě ve prospěch druhých. Symbolicky již během celé pobožnosti sedě-
la důstojně v kostelních lavicích jedna skupinka tří králů v nádherných kostýmech, 
které vznikly zručností a umem paní Naděždy Ševčíkové, s korunami na hlavě a je-
den z nich začerněný s orientální pokrývkou na hlavě. 

Další den mohli kvasičtí občané zahlédnout v ulicích městečka celkem 6 tako-
výchto skupinek koledníků v doprovodu svých vedoucích. Chodili po domech s ka-
sičkami s logem Charity, zpívali známou píseň a značili domy písmeny K+M+B. 
Nejsou to jen iniciály jmen králů – Kašpar, Melichar a Baltazar, jak se lidově tra-
duje, nýbrž také zkratka latinského „Christus mansionem benedicat“, v překladu 
„Kristus žehnej tomuto domu“. 

Za obětavou činnost si zaslouží všichni králové i vedoucí, aby jejich jména byla 
zveřejněna, a tak je uvádím v následujícím přehledu. 

Vedoucí skupinek: 
Kvasice: Antonín David, Hana Davidová, Michaela Karkánová, Zdeněk Malenov-
ský, Jaromír Pospíšil, ing. Pavel Ševčík.
Bělov - Jaroslava Večeřová
Karolín - Jiřina Zavadilová
Nová Dědina - Václav Malenovský
Střížovice - Věra Bábková
Sulimov - Jaroslav Ševčík 

Králové: 
Bělov: Lucie Večeřová, Kateřina Knedlová, Michala Paštěková
Karolín: Nikola Fialová, Jana Vlčková, Marie Vlčková
Kvasice: Jiří Aladzas, Libor Bouda, Petr Čabla, Jan David,Gabriela Formánková, 
Kristýna Grebeňová, Romana Hájková, Radek Janošík, Alena Koukalová, Andrea 
Mandíková, Aneta Pomališová, Petr Suchánek, František Ševčík, Lucie Ševčíková, 
Pavel Ševčík, Terezie Ševčíková, Zuzana Ševčíková, Tereza Vysloužilová
Nová Dědina: Alena a Radim Rysovi, Josef Gazdoš
Střížovice: David a Marek Bábkovi, Jakub Gajdošík
Sulimov: Jan Burda, Renata Daňková, Martina Opravilová

Asistenti Tříkrálové sbírky: Květoslava Koutňáková a Antonín David.

Nezbytné a odpovědné administrativní činnosti prováděly: Helena Davidová, 
Jana Karkánová, Anežka Musilová.Dohledem při sčítání za Obecní úřad Kvasice 
byl pověřen ze zastupitelstva Václav Mucha. 

Tříkrálová sbírka se stává svým významem pro obce prestižní záležitostí, takže 
každému, kdo ji podpořil, patří uznání nejen za lidský postoj a humanitární cítění, 
kterým dokazuje, že mu není lhostejný osud bližního, ale rovněž za reprezentaci 
obce.                                                                                      Květoslava Koutňáková

��Tříkrálová sbírka 2006 �

Povídání s autory o bohaté historii malého hanáckého městečka, jež se nachází na 
rozhraní tří národopisných regionů – Hané, Valašska a Moravského Slovácka.

Beseda se uskutečnila dne 7. 2. 2006 ve zvukové knihovně Vsetín – Trávníky pod 
patronací Masarykovy veřejné knihovny ve Vsetíně, další partneři – RMC Sluníčko, 
Letokruhy, o.s. Vsetín.

Vzhledem k pracovní neschopnosti Petra Klapila zůstala příprava i průběh be-
sedy zcela na autorce Květoslavě Koutňákové. Přestože počasí v ten den nebylo 
příznivé, hustě padal sníh a cesty byly neprošlapané, neodradilo to tvrdé Valachy 
od hojné účasti.

Úvodem jsem přiblížila návštěvníkům polohu našeho městečka, která bezesporu 
ovlivnila mnohá dění i jeho kulturu. Přítomní hosté byli dále seznámeni s nejvý-
znamnějšími památkami městečka, vládnoucími šlechtickými rody, s životními osu-
dy jednotlivých osob a dalšími zajímavostmi, které se v městečku udály.

Dozvěděli se o Janu Jakubu Rottalovi, jenž v roce 1634 a 1636 stál v čele vojska 
směřujícího na Vsetínsko zklidnit vzbouřence a přinutit je k poslušnosti,  následov-
ně obsadil Novou Dědinu valašskými obyvateli. 

Byla vzpomenuta i akademická malířka Marie Bognerová, která prováděla čiště-
ní obrazů z kostela na náměstí a zasloužila se o identifikaci autora Václava Vavřince 
Reinera.

Bohatá historie městečka posluchače zaujala, což se projevilo i následovně v 
debatě, v níž jedna z návštěvnic dojatě vzpomínala na své příbuzné, pana Adolfa 
Straku, žáka Antonína Dvořáka a pana Štěpána Doležela, bývalého kronikáře, tak-
že jsem byla vyvedena z omylu, že jsou Kvasice ve Vsetíně málo známy. Účastnice 
besedy zakoupila pro svou rodinu několik výtisků knihy s tím, že jeden zašle i herci 
Michalu Pavlatovi.

I když jsem měla určité obavy, zda bude o besedu zájem, odcházela jsem s dob-
rým pocitem. A to nejen proto, že se prezentovala nová kniha, ale především naše 
krásné městečko, na které můžeme být všichni právem hrdi, neboť je čím se pochlu-
bit.                                                                                         Květoslava Koutňáková

Beseda o knize Kvasice
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Každý, kdo si 17. prosince nave-
čer udělal čas a přišel do kostela 
Církve československé husitské, 
nelitoval. Pořadatelé zde totiž uspo-
řádali Vánoční koncert valašského 
souboru Kašava.

Poprvé tak zazněla v kvasickém  
kostele cimbálová muzika. Více než 
200 posluchačů vyslechlo lidové 
písně s vánoční tématikou a koledy 
doplněné o ukázky pastýřských her. 
Obdivovali tedy umění hudební, dra-
matické, ale i krásu lidových krojů 
a kostýmů. V těch se představilo 25 
mladých lidí, kteří svým působivým 
vystoupením přispěli k vánočnímu 
rozjímání i pobavení, jelikož celé vy-

Soubor KAŠAVA nezklamal
stoupení mělo veselý ráz. Odměnou 
pro účinkující byl mohutný potlesk 
po každé předvedené ukázce.

Koncert byl zakončen tradiční 
koledou Narodil se Kristus Pán 
v podání souboru Kašava i všech 
nadšených posluchačů. Tento večer 
zazněla v kvasickém  kostele hud-
ba, které rozumí každý, hudba pro 
všechny.      Mgr. Věra Janoštíková

Svátek Doroty nalezneme v ka-
lendáři 26 února. Uctívána byla 
od 7. století a ve středověku pat-
řila ve střední a severní Evropě k 
nejoblíbenějším světicím. Dorota 
podstoupila mučednickou smrt pro 
víru, kat jí uťal hlavu mečem.

Tuto scénku v zdařilém podání 
mohli zhlédnout a prožít účastníci 
předvánočního koncertu, který se 
konal v Husově sboru dne 17. 12. 

SVATÁ DOROTASVATÁ DOROTA
2005 v podání valašského souboru 
Kašava. 

Na svátek svaté Doroty se chodí-
valo po domech. Dorota bylo děvče 
oblečené do bílých šatů s bohatým 
věncem na hlavě. Chlapci byli pře-
vlečeni za vojáky a jeden za kata. 
Zpívali následující píseň:

Byla svatá Dorota,
měla věnec ze zlata.

A přišel k ní sám pan král,
Dorotky hned se ptal:
Chceš, Dorotko, chceš má být,
chce ti celý svět sloužit.
Nechci, králi, nebudu,
slíbila jsem jinému.
Král se na ni rozhněval,
v oleji ji smažit dal.
A čím dél se smažila,
tím krásnější byla.
Král si ji dal volati,
znova se jí tázati:
Chceš Dorotko, chceš má být,
chce ti celý svět sloužit.
Nechci králi, nebudu,
slíbila jsem jinému,
pánu Bohu samému.
Král se na ni rozhněval,
do žaláře vsadit dal,
sedm roků nejísti, sedm roků nepíti.
Sedm let uplynulo,
přišla králi novina,
že Dorota je živá.
Král si ji dal předvésti
a opět se tázati:
Chceš, Dorotko, chceš má být,
chce ti celý svět sloužit.
Nechci, králi, nebudu,
slíbila jsem jinému,
pánu Bohu samému.
Král se na ni rozhněval
a hlavu jí uťat dal.

A když byli za městem,
za tým překrásným mostem,

král se nad ní slitoval,
Dorotu na živě nechal.
Potkal je sám Kristus pán.
Kam Dorotko, kam kráčíš?
Jdu trhat ovoce,
do Kristovy štěpnice.

Tradice vypráví, že když Do-
rotu vyváděli z vladařova domu, 
což bylo za vlády krutého císaře 
Diokleciána, přistoupil k ní písař 
jménem Theofil a posměšně zvo-
lal: „Nevěsto Kristova, pošli mi ze 
zahrady svého miláčka jablka nebo 
růže!“ Dívka mu je s vážnou tváří 
přislíbila. Když došli na popraviště, 
požádala kata o chvilku strpení, po-
klekla a vroucně se modlila. Kde se 
vzal, tu se vzal, stál vedle ní chlapec 
s košíčkem růží a jablek, které ona 
poslala ještě před popravou písaři. 
Bylo to uprostřed zimy. Chlapec je 
podal Theofilovi a zmizel jako pára 
nad hrncem. A stalo se, že i Theofil 
byl nakonec pro svou víru v Kris-
ta nucen podstoupit mučednickou 
smrt.

Přečetli jste si píseň zpívávanou 
v Kvasicích pozorně a až do jejího 
konce? 

Je pěkné a dojemné, že v kvasic-
kém podání, i když se král rozhodl 
nejprve uťat Dorotce hlavu, nako-
nec ji ponechal na živu.

Květoslava Koutňáková
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Senioři z Domova důchodců 
Kvasice vystoupili ve Zlíně

Počátkem září 2005 nás Krajský úřad ve Zlíně prostřednictvím hlavní 
metodičky sociálního odboru paní Novotné oslovil s nabídkou, zda by se 
klienti našeho domova důchodců nechtěli jako aktivní účinkující zúčast-
nit plánovaného kulturního odpoledne pro seniory z DD Zlínského kraje. 
Tento nápad u našich klientů padl na úrodnou půdu. 

V prostorách terapie se začala scházet skupinka devíti seniorů, kteří 
postupně secvičili a vyzkoušeli krátké vystoupení. Skládalo se z kupletu 
o psíčkovi, básně, dvou tanečků na židlích a písniček. Postupně se všem 
podařilo překonat počáteční rozpaky a s přibývajícími zkouškami rostlo 
i sebevědomí účinkujících. Příprava byla koncem listopadu ukončena ge-
nerální zkouškou celého programu se všemi osmi účinkujícími soubory 
přímo v místě samém – Domě umění ve Zlíně.

V pondělí 5. prosince 2005 konečně nadešel dlouho očekávaný čas ko-
nání zábavného podvečera pro seniory nazvaného „Barvy života“. Téměř 
dvouhodinový program pozorně sledovalo početné publikum složené ze 
seniorů různých domovů důchodců, jejich příbuzných a mnoha dalších 
diváků. Osobně se dostavil hejtman Zlínského kraje pan Libor Lukáš, 
radní Zlínského kraje odpovědný za sociální oblast pan PhDr. Zdeněk 
Szpak, ředitel Sociálních služeb Uherské Hradiště pan Mgr. Antonín On-
dráš a mnozí další významní hosté. Všechna vystoupení byla velmi pěkná 
a diváci nešetřili potleskem. Ani naši klienti se nezalekli početného pub-
lika a odvedli téměř profesionální výkon. Celý program byl ukončen písní 
Narodil se Kristus Pán, kterou zpívali všichni účastníci bez rozdílu, zda 
byli na pódiu či v hledišti. 

V kvasickém domově byl díky této akci položen základ pro novou čin-
nost, která všechny účastníky baví a jistě přispěje k dalšímu naplnění je-
jich života. V současné době soubor hodlá připravit krátké vystoupení ke 
Dni matek. 

Přejeme všem jeho současným i případným budoucím členům hodně 
zdraví a chuti do další činnosti v roce 2006.                   Lenka Machalová

Jubileum kvasické „HAVAJSKÉ SKUPINY“

„Před 50 lety jsem jako školák „nábožně“ poslouchal krásné tklivé 
melodie, jež se linuly z verandy sousedního „Bázinkova domu“ (dnešní 
Renta),“ vzpomíná Mgr. Jaroslav David. „Tenkrát jsem netušil, že se 
dožiji 50. výročí vzniku Havajské skupiny. Založili ji mladí, pro hudbu 
zapálení hoši a děvčata, kteří jako amatérská skupina vytvořili obdobu 
slavného souboru Kučerovců.

Tito nadšení amatéři sklízeli zasloužené úspěchy na mnoha pódiích 
naší republiky. Díky dochování kroniky psané ing. Miroslavem Aujes-
kým a ve vlastnictví jednoho člena této skupiny - Miroslava Válka - se 
můžeme seznámit s historií jejího vzniku a bohaté kulturní činnosti.“

Úryvek z kroniky: Před 50 lety vznikla v Kvasicích „Havajská skupina“. 
Pro vokální kvintet, který se utvořil před koncem roku 1955, jsme hledali 
doprovod, ale nenašli. Nehledali jsme, ale našli myšlenku, která je obsaže-
na v názvu – Havajská skupina.

Finanční zajištění skupině poskytlo JZD Kvasice dle smlouvy s ČSM 
(hudební nástroje, aparatura). V sobotu 6. února 1956 byly zakoupeny 
hudební nástroje a následující den se v neděli 7. února 1956 uskutečni-
la první zkouška.

Obsazení skupiny:
Vedoucí skupiny, havajská kytara, španělská kytara: 
Ing. Miroslav Aujeský
Kytary: Vladimír Dvořák, Miloš Kadlčík, Osvald Vážanský, Miroslav 
Válek
Kontrabas: Zdeněk Hrabal
Rumba koule: Milan Galatík, František Knedla
Kastaněty: Miroslav Heindrich, František Zapletal
Dřívka: Josef Hejda
Bonga: Ladislav Sedláček
Zpěv: Anna Muchová, Eva Muchová, Jiřina Švendová, Josef Gazdík
Uvaděč: Josef Večerka

Zpěváci: Anička Muchová, Osvald Vážanský
Sedící z leva: Miroslav Válek, Miloš Kadlčík, Milan Galatík, Vladi-
mír Dvořák, Miroslav Aujeský
Stojící z leva: Ladislav Sedláček, Zdeněk Hrabal

Vánoční setkání seniorů a dětí v DD
Jako každoročně v prosinci se u nás v domově konala 

vánoční besídka. Děti z MŠ a ZŠ ve Kvasicích si tradičně 
připravily vánoční koledy a také různá taneční a recitační 
vystoupení.

Letošní setkání však bylo trochu jiné než ta předchozí. 
Od září u nás v domově začal pracovat dramatický kroužek. 
Jeho členové si také připravili program na naši besídku. Po 
vystoupení dětí z obou škol jsme je i paní učitelky pozvali 
jako diváky. Jídelna, kde se besídka konala, byla sice díky 
tomu hodně přeplněná, ale stálo to za to.

Našim seniorům i dětem se celý program líbil. Nejvíce 
ale závěrečné písničky a koleda Narodil se Kristus Pán, kdy 
zpívalo s účinkujícími celé publikum. Setkání seniorů a dětí 
bylo zajímavé tím, že se v jednom programu sešli účinkující 
ve věku od 4 do 94 let.                             Lenka Machalová

Příspěvek Mgr. Jaroslava Davida je vyjádřením díků všem členům tohoto 
souboru a současně vzpomínkou na ty, kteří se vzácného jubilea nedo-
žili. 

Bylo to dávno, hodně dávno, asi devadesát a pět pokolení před slavným 
králem Kamehamehou I., co se plavil rybář jménem Kapu-Henaui. Lovil 
ryby. Pojednou se mu zdálo, že chytil rybu. I vytáhl udici z moře, ale visel 
na ní kus korálu .Vtom se v jeho loďce objevil domorodý kněz a pravil: 
„Hodíš tento korál do moře a z korálu vyroste ostrov.“ On tak učinil a z ko-
rálu vyrostl ostrov, který pojmenoval Hawai.... Těmito slovy z havajského 
bájesloví začínala většina vystoupení kvasické Havajské skupiny.
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Zvukotechnika: František Petřík
Patron skupiny: Ladislav Vobejda (bez jeho obhajoby u tehdejších stra-
nických orgánů by asi činnost skupiny nebyla dovolena).
První vystoupení: Kvasice 24. února 1956 (součást estrády s tancem 
– 3 písně).
Další vystoupení: Trávník, Velké Těšany, Žlutava, Lubná, Prušánky, Tlu-
mačov, Zdounky, Libavá (vystoupení pro vojáky).
Rok 1956 – končil vystoupení ve Kvasicích „Silvestr“ – velmi úspěšné.
Rok 1957 – začíná s novými zpěvačkami z Tlumačova – Marií Kartous-
kovou a Irenou Janišovou.

Během celého roku 1957 bylo hodně vystoupení – místa konání a po-
čet je zbytečné jmenovat, protože byla vesměs úspěšná. Činnost skupi-
ny byla koncem roku ve Kvasicích ukončena a soubor přešel k závod-
nímu klubu „Svit Otrokovice“, který poskytl lepší technické zajištění, 
a tím i možnost dalšího rozvoje.

Největší úspěchy (podle odborných porot)
- vítězství v okresním kole STM - (soutěž tvořivosti mládeže)
- vítězství v krajském kole STM
- účast v celostátním kole STM
- natáčení pro Čs. rozhlas (vysílač Gottwaldov)

Slovo na závěr: Historie vzniku a působení kvasické Havajské skupi-
ny je jednou z kapitol kulturního dění v našem městečku. Máme hod-
ně informací o činnosti našich spoluobčanů v divadelnictví, charitě, 
tělovýchově a v dalších aktivitách. Stále máme ještě splácet dluh těm, 
kteří se podíleli na společenském životě naší obce i v dalších oblastech 
– oddíl odbíjené, vodácký oddíl, taneční orchestr „Akord“ a další. Snad 
se to podaří v dalších Kvasických novinách, které naši občané s velkým 
zájmem sledují.

Poznámka autora: Redakční rada ve složení Renáta Nelešovská a Hana 
Kyselá si zaslouží velké uznání a díky za činnost, která nám přináší pravi-
delné a zajímavé informace o dění v naší obci.

Z leva sedící: Miroslav Válek (kytara), Miroslav Aujeský (havaj. kytara), 
Vladimír Dvořák (kytara), Ladislav Sedláček (bonga)
Stojící: Miloš Kadlčík (bassa)

Stojící z leva: Milan Galatík, Josef Hejda, Miroslav Heindrich, Franti-
šek Knedla, Zdenek Hrabal
Sedící z leva: Miroslav Válek, Vladimír Dvořák, Ladislav Sedláček, Mi-
loš Kadlčík, Osvald Vážanský, Miroslav Aujeský

První řada děti z leva: Františka Válková (Žáková), Božena Vobejdová, 
Mirka Vobejdová
Druhá řada z leva: Ladislav Vobejda, Miroslav Válek, Miroslav Aujeský, 
Osvald Vážanský, Anežka Vobejdová, Ladislav Čermák, František Kne-
dla, Jaroslav Sigmund
Třetí řada z leva: řidič s manželkou, František Petřík, Ladislav Sedlá-
ček, Vladimír Dvořák, Milan Galatík, Josef Gazdík, Marie Kartousko-
vá, Irena Janišová

Klečící z leva: Ladislav Sedláček, František Knedla
Stojící z leva první řada: Irena Janišová, Miroslav Aujeský, Marie Kar-
tousková, Osvald Vážanský
Druhá řada: Miroslav Válek, Vladimír Dvořák, Milan Galatík, Miloš 
Kadlčík, Josef Gazdík
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Z činnosti 

kvasických včelařů

Očkování jako součást prevenceOčkování jako součást prevence
MUDr. Jana ŠkubalováMUDr. Jana Škubalová

dokončení z Kvasických novin č. 4/2005

Některé novinky v očkování a možnosti nadstandardního očkování

Místo klasické očkovací látky Tetract-Hib, kterou používáme k očkování ko-
jenců si mohou rodiče zaplatit nadstandardní formu této očkovací látky – vak-
cínu Infanrix-Hib, popřípadě šestikombinaci – vakcínu Infanrix-hexa, event. 
Hexavac.

Tato šestikombinace v sobě obsahuje očkování proti záškrtu, tetanu, čer-
nému kašli, Haemophillus influenzae B, žloutence typu B a dětské přenosné 
obrně.

Cena těchto nadstandardních očkovacích látek se pohybuje v rozmezí 1.200 
- 1.500 Kč/ 1 dávku. Během prvního roku života dítě potřebuje 3 dávky, v 18ti 
měsících pak přeočkováváme 4. dávkou.

T. č. probíhají také jednání o nahrazení „očkování na lžičku“ proti dětské 
přenosné obrně očkováním injekčním.

Další možnosti očkování „za úhradu“:

- proti klíšťovému zánětu mozku, klíšťové encefalitidě (vakcína FSME-IM-
MUN nebo Encepur, t. č. již ve formě pro dospělé, poloviční dávkování pak 
pro děti, ale cena je v obou případech stejná – asi 350 - 400 Kč/ dávku.

K základnímu očkování člověk potřebuje 3 dávky této očkovací látky, I. a II. 
dávku začínáme očkovat obvykle na podzim. Odstup mezi nimi je asi měsíc. 
III. dávku aplikujeme na podzim př. roku, 9 –12 měsíců po druhé dávce. 

Již první 2 dávky pro příští sezónu proti klíšťové encefalitidě ochrání. Pře-
očkování I. dávkou pak doporučuje výrobce každých 5 let (dříve doporučoval 
každé 3 roky).

- proti žloutence typu B (vakcína Engerix-B)
U neočkovaných jedinců, především starších dětí a dospělých, 3 dávkové 

schéma, cena jedné dávky asi 700- Kč.
- proti žloutence typu A (vakcína Havrix junior pro děti, Havrix adult od 12ti 

let) 2 dávkové schéma. Cena jedné dávky 500 –700 Kč. 
Děti narozené v letech 1982 (tedy t. č. již mladí dospělí) – 1994 s trvalým 

pobytem v Kvasicích nebo jiných „povodňových oblastech jsou proti žlouten-
ce typu A naočkovány od povodní v roce 1997.

- proti žloutence typu A+B (vakcína Twinrix paed. pro děti, Twinrix adult 
pro dospělé)

Kombinovaná očkovací látka, 3 dávkové schéma, cena jedné dávky 1.100 
– 1.500 Kč

 - proti meningokoku A+C – starší typ očkovací látky s menší účinností,cena 
asi 150 Kč, přeočkování doporučuje výrobce každé 3 roky

proti meningokoku C – nový typ očkovací látky, stačí očkování 1x za život, 
cena 500 - 700 Kč 

Při cestování např. do Afriky se doporučuje naočkovat oběma typy očkovací 
látky, jinak v současné době doporučované je očkování proti mening. C /vak-
cína Menjugate, Neisvac/,

Lze očkovat již děti starší 1 roku, zvlášť doporučované je toto očkování 
u puberťáků a adolescentů, kteří bývají tímto onemocněním často ohroženi.

- proti chřipce /různé druhy vakcín, dle výrobce/: očkujeme každý rok, cena 
1 dávky 150 - 200 Kč. Určeným skupinám dětí-chronicky nemocným-tuto 
očkovací látku hradí do výše 140 Kč zdravotní pojišťovna. Začínáme očkovat 
obvykle začátkem října, aby očkování pak nezasáhlo do období chřipkové epi-
demie.

- samost. očkovací látka proti Haemophillus influenzae B: pro menší děti 
ohrožené zánětem příklopky hrtanové, event. zánětem mozkových blan, který 
může tato nebezpečná bakterie způsobit cena asi 150 Kč

Všechny uvedené typy očkovacích látek ve své ordinaci používám. V přípa-
dě zájmu o některé z těchto očkování se domlouváme v ordinaci. Očkovací lát-
ku objednám prostřednictvím lékárny a domlouváme se na termínu aplikace, 
obvykle v odpoledních hodinách.

Cena za aplikaci očkovací látky v případě nadstandardních očkování je 
80 Kč.

Na nástěnce v čekárně obvykle upozorňujeme na akční slevy různých nad-
standardních očkovacích látek , kterých lze s výhodou využít.

Také zdravotní pojišťovny přispívají na některé nadstand. očkování, proto je 
dobře situaci sledovat v informačních materiálech příslušné pojišťovny a u ní 
si pak příspěvek na očkování nárokovat.

První písemný doklad o zalo-
žení organizovaného včelařství 
pochází z 26. prosince roku 
1932. Tehdy na Štěpána se sešli 
v kvasické sokolovně chovatelé 
včel a dohodli se založit Spolek 
včelařů pro Kvasice a okolí. V té-
to podobě a rozsahu jsou včelaři 
Kvasicka organizováni do dneš-
ních dnů a jsou součástí Českého 
svazu včelařů.

Pro okolních deset obcí se tak 
Kvasice staly dlouhodobě výhod-
ným středem pro organizování 
svazové činnosti a pořádání člen-
ských schůzí.

Naše místní organizace má 
k dnešnímu dni 33 členů, kteří 
chovají 253 včelstev. A zdá se, 
že se konečně zastavil klesající 
počet chovaných včelstev. Napří-
klad v roce 1989 bylo na Kvasic-
ku 47 členů, kteří měli v držení 
550 včelstev. Současný pokles 
stavu o 50% má na svědomí hlav-
ně nezdravá ekonomická situace, 
která postihuje celé naše zeměděl-
ství, jehož je i včelařství nedílnou 
součástí. Čistý zisk z prodaného 
medu je mnohdy nižší než nákla-
dy na zakoupení cukru pro zakr-
mení včelstev na zazimování.

Pokud chce včelař docílit mír-
ného výdělku, musí prodávat 
med zákazníkům přímo z domu. 
Velkoobchodníci s medem zneu-
žívají absence ochrany chovatelů 
včel se strany státu a vykupují náš 
velmi kvalitní a nezávadný med 
za nízké ceny. Tento vykoupený 
med je pak i s více jak 300 % zis-
kem uváděn na trh nebo se vyveze 
do zahraničí.

Do našich obchodů se dostává 
díky velkoobchodním řetězcům 
vcelku levný, mnohdy nekvalitní 
med, vyrobený synteticky fermen-
tací z obyčejného cukru. Bývá do-
vážen většinou z východní Asie 
ve směsi s čínským medem. Tento 
med většinou nekrystalizuje, tím 
se liší od pravého včelího medu. 
Doufejme, že se nepříznivá situa-
ce na našem trhu s medem brzy 
vyřeší k všestranné spokojenosti 
a že zájemců o tohoto poněkud 
bodavého koníčka bude opět při-
bývat. Dobrý a kvalitní včelí med 

Z činnosti 

kvasických včelařů
je výbornou pochutinou a potra-
vinou. Je účinným lékem nejen 
v lidovém léčitelství. Nezatěžuje 
organismus jako řepný cukr.

V posledních 25 letech se 
potýkají naši včelaři s léčením 
včelstev ze zavlečené nákazy pa-
razitujícího roztoče pod názvem 
varroáza. V případě, že by včely 
nebyly proti tomuto škůdci léče-
ny, došlo by k přemnožení včel-
stev s následným úhynem. Velmi 
důležitý je postup při aplikaci lé-
čiva, aby nedošlo k znehodnocení 
medu a ani jiných včelích produk-
tů. Díky tomu je náš med v rám-
ci Evropy hodnocen jako vysoce 
kvalitní - bez obsahu zjistitelných 
stop po léčivech. Tohoto stavu 
bylo docíleno zejména zásluhou 
všech našich včelařů, ve spoluprá-
ci s Výzkumným ústavem včelař-
ství, Veterinární správou a ústřed-
ním výborem včelařským.

Zvláštní poděkování si zaslou-
ží za svou téměř třicetiletou čin-
nost ve funkci předsedy včelařů 
Kvasicka přítel Josef Šlopec. Pan 
Šlopec byl nejen obětavým funk-
cionářem, ale i prosazoval nový 
způsob včelaření s výkonnějšími 
a mírnějšími včelími matkami. 
(S lítostí musím oznámit, že dne 
4. 1. 2006 pan Šlopec náhle ze-
mřel).

Každý včelař v předjaří s netr-
pělivostí očekává první oteplení, 
aby se včelky mohly po dlouhé 
zimě proletět a ukázat tak svou 
připravenost pro opylování v dal-
ším roce. Vzhledem k varroáze 
nejsou schopna divoce žijící včel-
stva ve volné přírodě v dnešní 
době vůbec přežít. Bez včelstev 
chovaných včelaři by u ovocných 
hmyzumilných druhů došlo k po-
klesu úrody až o 95 %. Opylení 
včelami vyžaduje i zelenina, větši-
na květin a zemědělských plodin.

Za ZO ČSV Kvasice zpracoval 
jednatel Pavel Neča   
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V úterý 27. prosince 2005 se v restauraci Sokolovna Kvasi-
ce uskutečnil již 6. ročník turnaje v šipkách. Získat putovní 
pohár se snažilo 23 hráčů, z toho 7 žen. 

Výsledky: 
1. místo – Hotařík Petr 
2. místo – Krajča Roman
3. místo – Tobolík Pavel

Nejlepší ženou turnaje se stala Ivona Kácovská – sestra Radi-
ma Hutaře.

MEMORIÁL RADIMA HUTAŘE

Před časem jsme Vám v této rubrice představili začínající mla-
dou zpěvačku Niku. V tomto čísle novin Vás chceme seznámit s ži-
votními a hlavně sportovními úspěchy pana Jaroslava Sedláčka.

Pan Sedláček se narodil 23. 5. 1920 v Ciferu (Slovensko) v sou-
časnosti bydlí se svou manželkou v našem městečku, v Cukrovaru. 
V minulém roce společně oslavili diamantovou svatbu. Vychovali 

spolu tři syny. A právě ti by mu 
touto cestou chtěli poděkovat 
za všechno, co pro ně v životě 
udělal. Zejména syn Jiří poskytl 
redakci Kvasických novin zají-
mavé informace o sportovních 
úspěších svého otce. Pan Jaro-
slav Sedláček si schovával do-
dnes unikátní novinové výstřiž-
ky, ve kterých je jeho jméno 
skloňováno ve všech pádech.  

Jeho sportovní profil byl vel-
mi pestrý. V 16 letech hrál ko-
panou, pak se na krátký čas vě-
noval rohování, poté přesedlal 
na plavání. S lehkou atletikou 
začal v roce 1939 právě v na-
šem městečku v Sokolu Kva-
sice. A ukázalo se, že je talent 
ve vrhu koulí, zejména v hodu 
diskem. O rok později již byl 
v Sportovním klubu Baťov. Na 

podzim téhož roku startoval v soutěžích za Olomouc. Zde se napl-
no věnoval atletickému cvičení.

Sportovní úspěch pana Jaroslava Sedláčka
1937 – druhé místo v plavání 

při Sborovském branném závo-
du mládeže v Praze

1945 – zlatá medaile v hodu 
diskem (38,83 m) – Lehkoatle-
tické mistrovství ČR

1946 – stříbrná medaile v ho-
du diskem – mezistátní utkání 
Francie – ČR

1947 – stříbrná medaile v ho-
du diskem – Akademické mis-
trovství světa v Paříži

1947 – stříbrná medaile v ho-
du diskem (44,20 m) - meziná-
rodní utkání v lehké atletice 
ČR-Holandsko

1947 – bronzová medaile 
v hodu diskem- mezistátní utká-
ní Belgie - ČR

  
Dále získal pan Sedláček 3x 

stříbrnou medaili za protekto-
rátu v době II. světové války. 
V roce 1948 dosahoval nejlep-
ších sportovních výkonů, ale 
bohužel nebyl delegován do 
republikové reprezentace kvůli 
politickým názorům.

Náš spoluobčan, pan Jaroslav 
Sedláček, se věnoval nejen spor-
tu. Hrál i ochotnicky divadlo. 

O tom někdy příště.         -nel-

Žijí mezi námi

Jaroslav Sedláček

Fotografie J. Sedláčka ze starších 
novin na sportovišti.

Kreslená karikatura J. Sedláčka z 
mladých let.
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Jaro už nám klepe na dveře. Ohlédněme se 
společně prostřednictvím fotografií za 

vánočními akcemi konanými v naší obci.

Vánoční výstava perníků a jiných 
vánočních ozdob

15. 12. - 20. 12. 2005

Vánoční dílny pro rodiče 
a jejich děti
15. 12. 2005

Předvánoční setkání
22. 12. 2005
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Český zahrádkářský svaz v Kvasicích zorganizoval v neděli 
22. ledna 2006 již III. ročník KOŠTU PÁLENEK. I přes nepříz-
nivý rok ve sklizni ovoce potřebného na výrobu pálenky se sešlo 
celkem 23 vzorků. Hodnocení kvality vystavených vzorků pále-
nek prováděli všichni účastníci „koštu“ bodovým systémem, při 
čemž nejlepší vzorek mohl dostat ma ximálně 5 bodů, nejhorší 
1 bod. 

Umístění:
1. místo Zdeněk Rybníkář - průměrné hodnocení 4,2 
    (vzorek č. 4)
2. místo vzorek zahrádkářů - průměrné hodnocení 4,12 
    (vzorek č. 19)
3. místo Emil Pospíšil - průměrné hodnocení 4,1 
    (vzorek č. 6)

Vítězové koštu obdrželi plastové bečky. Zahrádkáři se ceny 
vzdali a přenechali ji čtvrtému v pořadí - tím byl pan Ladislav 
Škrabal (ředitel základní školy) s dosaženým průměrem 3,909.

Košt byl zpestřen bezplatným občerstvením (sýr, anglická sla-
nina, salám, chléb a černá káva). Škoda jen, že vzhledem k příliš 
mrazivému počasí se tohoto setkání zúčastnilo poměrně málo 
hostů. Tato skutečnost ale neovlivnila příjemnou atmosféru 
akce. Díky ochotným a milým členkám našeho zahrádkářského 
svazu - paní Bartůskové a Gregorové a za Kvasické noviny paní 
Nelešovské - se podařilo vytvořit velmi příjemné klima pro pro-
diskutování různých problémů.            Za výbor ZO ČZS Kvasice                                                           

jednatel Zdeněk Špaček

Dvě nejlepší pálenky se nalévají na Krajině

Masopust je třídenní lidový svátek, který ve své podstatě sice 
nemá nic společného s liturgií, ale přesto je podřízen běhu církev-
ního kalendáře. Slavil se ve dnech předcházejících Popeleční stře-
dě, kterou začíná 40denní půst před Velikonocemi. Protože datum 
Velikonoc je pohyblivé, byl pohyblivým svátkem i masopust.

Přípravou na masopust býval čtvrtek před masopustní nedělí, 
nazývaný „tučný čtvrtek“ či „tučňák“. Panovalo přesvědčení, že v 
tento den má člověk jíst a pít co nejvíce, aby byl celý rok při síle.

Hlavní masopustní zábava začínala o „masopustní neděli“. Také 
toho dne byl oběd bohatý, ale netrval příliš dlouho, protože se 
všichni chystali do hospody k muzice. Někdy se tancovalo přímo 
na návsi a tanec se často protáhl až do rána. Také masopustní pon-
dělí probíhalo ve znamení zábavy a tance. V mnoha vsích se konal 
„mužovský bál“, kam neměla přístup svobodná chasa; tancovali 
jen ženatí a vdané.

Vyvrcholením masopustu bylo úterý. Toho dne procházely vesni-
cemi průvody maškar, hrála se masopustní divadelní představení, 
secvičená obvykle žáky. Obchůzky masek neměly závazná pravidla; 
záleželo na vtipu a pohotovosti „maškarádů“, jaké taškařice budou 
provádět. Masky byly všude pohoštěny - něčím k zakousnutí, pře-
devším však pálenkou a pivem, které ještě zvyšovaly rozpustilost a 
veselí. Bývalo však i několik tradičních masek, které se objevovaly 

Co je to MASOPUST

každoročně. Mezi ně patřil např. medvěd, někdy vedený na řetězu 
medvědářem. Jinou tradiční maskou bývala tzv. klibna (= šiml, ko-
byla, koníček), která skrývá často dvě osoby. Objevovala se i maska 
s jezdcem na koni, Žid s pytlem nebo rancem na zádech, bába s 
nůší, kominík se žebříkem, kozel a mnoho dalších.

Téměř všude končila masopustní zábava přesně o půlnoci. Tehdy 
zatroubil ponocný na roh a rychtář či někdo z radních všechny 
vyzval, aby se v klidu rozešli domů, protože nastala středa a s ní 
předvelikonoční půst. Někde zakončili o půlnoci muziku „pocho-
váním basy“ (symbol toho, že v půstu si hudebníci nezahrají), jin-
de o půlnoci pochovávali Baccha. Lidé věřili, že pokud budou o 
masopustu tancovat přes půlnoc, objeví se mezi nimi ďábel, často 
jako cizinec v zeleném kabátě.

O masopustních rejích z Čech i Moravy jsou dochovány písem-
né zprávy již ze 13. století, i když svátek je zřejmě ještě staršího 
data. Od středověku mravokárci vystupovali proti rozpustilostem, 
které se o masopustu děly, lidem to však nijak neubíralo na dobré 
náladě. Kolem 18. století se začaly pořádat zvláštní taneční zábavy, 
tzv. reduty. Zpočátku byly přístupné jen vyšším vrstvám, později 
všem zájemcům. První reduta v Praze se konala v roce 1752.

Zdroj -inet-

Maškarní - masopustní veselí dětí.
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V neděli 19. února 2006 jsme v sále Sokolovny prožili spolu s dět-
mi zábavné karnevalové odpoledne. Děti převlečené do nejrůznějších 
kostýmů a masek nás vtáhly do kouzelného světa fantazie a pohádek. 
Vedle sebe jsme mohli vidět dovádět princezny, berušky, kouzelníky 
i kouzelnice, Karkulky, kašpárky a klauny, vodníky, piráty, kovboje, 
kočku, koně, dráčka a spoustu dalších. 

Děti skotačily v rytmu hudby, byly pro ně připraveny hry, nechyběla 
ani bohatá tombola. Zlatým hřebem odpoledne bylo vystoupení kou-
zelníka, který děti učaroval svým kouzlením s nafukovacími balónky.

Za nás pořadatele chci říci: „Díky, děti, že jste přijaly naše pozvání 
a přišly jste  se pobavit s námi!  Připomněli jste nám, jak je krásné rado-
vat a veselit se a naplno žít v každém okamžiku. Už se na vás těšíme na 
maškarním plese v roce 2007!“                         Mgr. Dana Malenovská

DĚTSKÝ DĚTSKÝ KARNEVALKARNEVAL

V Kvasicích po mnoha letech opět „Šibřinková zábava“
TJ Sokol Kvasice zorganizovala po 12 letech opět taneční zábavu, při které se po 

parketu proháněla nejedna roztodivná karnevalová maska.
„Kdysi bývala tato akce tradicí, dnes bychom ji chtěli po mnoha letech odmlky 

znovu obnovit,“ těmito slovy zahájil taneční zábavu starosta Sokola ing. Ivo Vy-
sloužil.

Doba, kdy návštěvníci těchto akcí přicházeli na Sokolovnu o několik hodin dřív, 
aby dostali vstupenky, masky připravovali několik týdnů předem a na tanečním par-
ketu nebylo k hnutí, už zůstane asi minulostí. Ale i tak byli pořadatelé velmi mile 
překvapeni pěkným počtem různých masek, které dokázaly rozproudit veselí a do-
slova přitáhnout na parket i „netanečníky“. Ti se pak snažili odhalit osobu skrývají-
cí se pod maskou. Mnohé masky  ale zůstaly nepoznané až do 23. hodiny, kdy byly 
tyto všechny oceněny sladkostmi. Tři nejlepší byly vyhodnoceny a také odměněny. 
Poté následovalo zhasnutí světel na sále, během kterého se všechny masky odhalily 
a ukázaly svoji opravdovou tvář. Tím ale veselí a tanec nekončil. Pokračovalo se do 
pozdních nočních, vlastně už spíše brzkých ranních hodin.  Zpestřením pak ještě 
bylo losování bohaté tomboly, kterou pořadatelé připravili z vlastních prostředků 
a také za pomoci podnikatelů, a to  nejen místních.

Věříme, že se všichni zúčastněni dobře bavili, zatancovali si při pěkných pís-
ničkách a už teď se těší na příští rok a přemýšlí o nějakém veselém karnevalovém 
převleku, ve kterém se přijdou pobavit.

Všem, kteří přišli podpořit a pomoct obnovit tuto kulturní akci, pořadatelé děkují.                                                                         
Milena Hájková
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Karnevalový rej
V pohádkovém duchu se nesl i dětský karneval 

v mateřské škole v Kvasicích. Rodiče připravili 
dětem překrásné masky. Rej začal v 8.30 dopo-
ledne, kdy byla přehlídka všech zúčastněných. 
Každá maska se představila pohybem, ne slovně.

Děti zaujala např. čarodějnice, indiánská taneč-
nice, princezny, rytíři, líbily se také masky zví-
řátek. Letošní dětský karneval byl velmi pestrý, 
vtipný a veselý.

Taneční rej trval celé dopoledne, bylo to oprav-
du náročné. Tance byly přerušované jednoduchý-
mi soutěžemi, odměnou byly sladkosti, omalován-
ky apod.

Ty nejsilnější zážitky z karnevalu si děti nama-
lovaly. Z výkresů jsme udělali pěknou nástěnku 
a některé jsme poslali do výtvarných soutěží.

paní zástupkyně Vlasta Stránská

Proč mají děti rády divadlo? Protože touží poznávat svět a stát se jeho 
hrdiny. Těší se, že každý jejich den bude zajímavý a pestrý. Bylo tomu tak 
i v jednom únorovém týdnu u nás v mateřské škole.

Děti si připravily dramatizace jednoduchých pohádek a proměnily se 
ve zvířátka, princezny a jiné pohádkové postavy. Také kolektiv mateřské 
školy připravil dětem i sobě velké překvapení v podobě pohádky „O Po-
pelce“. Dojem umocnily nejen výkony účinkujících, ale i krásné kostýmy 
hereček. Také v naší pohádce zvítězilo dobro nad zlem. Skromná a praco-
vitá Popelka získala lásku prince a její pyšná sestra Amina zůstala sama 
se svou matkou.

V závěru představení rozdala Popelka kouzelné oříšky a sladkosti 
a všichni si zatančili na pohádkovém bále.

Divadlo jsme hrály dětem pro radost, protože děti potřebují radost, 
pohodu a lásku nás všech.                                  Eva Mitková, učitelka MŠ

Pohádkový týden v Mateřské škole KvasicePohádkový týden v Mateřské škole Kvasice

Školní jídelna informuje
Každé první úterý v měsíci březnu tj. 7 březen 2006 je vyhlášen 

jako Den jódu.
Den jódu je dnem pokrmů z mořských ryb, potravin a nápojů 

obohacených jódem, abychom připomněly důležitost tohoto prvku 
ve výživě. Proto jsme v tento den dětem nabídli jídelníček.

přesnídávka - chléb, pomazánka z apetita, pórek, kakaový nápoj

oběd - polévka pohanková
tuňáková sekaná, bramborová kaše, salát z čínského zelí
multivitamín s jódem

svačinka - karlovarský rohlík, jablko, ovocný čaj

Cílem tohoto projektu je si připomenout dietní význam tohoto 
stopového prvku.                       vedoucí stravování, Jarmila Nečová
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Je krásný lednový den a žáci sedmých tříd naší školy se chystají na lyžař-
ský kurz. 

Již mnoho dnů před odjezdem sledujeme předpověď počasí. Není se však 
čeho bát. Z oblohy se „sypou“ sněhové vločky. Všude je dostatek bílé na-
dílky, ve Velkých Karlovicích, což je cíl naší cesty, je sněhu snad až příliš. 
Cesta „do hor“ – nádhera! Silnice jsou lemovány vysokými závějemi, jak se 
blížíme k Velkým Karlovicím, sněhu přibývá. 

I pan řidič má plné ruce práce, aby nás v pořádku dovezl do místa urče-
ní. Posledním úsekem projíždíme jen s největší opatrností, zapadlá osobní 
auta musí vyprostit traktory. Do cíle jsme dorazili bez větších problémů, i 
když se zpožděním. Jen „náš“ hotel přes sněhové závěje nevidíme. Ale je 
tady! Pan kuchař, „starý“ známý, již čeká s výborným obědem. A chumelí 
a chumelí! Nádhera! Takovou zima známe už asi jen z Ladových obrázků. 
Sněhová peřina je super! I když večer trávíme kvůli výpadkům elektřiny při 
svíčkách, nevadí nám to. Vždyť i taková černá hodinka má něco do sebe.

Nelyžařů je tentokrát dost, ale žádné strachy, ze všech „uděláme“ lep-
ší či horší lyžníky.Výcvik probíhá podle plánu, trénujeme také na páteční 
závod ve slalomu. Členové všech tří družstev se poctivě připravují, staví 
si cvičný slalom. Na soutěž se velmi těší. A to ještě netuší, že budou mít 
skvělé fanoušky – po obědě se objevuje pan ředitel s paní zástupkyní. Místo 
sněhových řetězů „přibalili“ i pana školníka (pro případ, že by zapadli s 
autem do závěje).

Nevěnovali jsme se však jen lyžování. Dozvěděli jsme se, jak máme ma-
zat lyže, nahlédli jsme do historie lyžařského sportu,…Čtvrteční odpoledne 
jsme strávili aktivním odpočinkem – vydali jsme se do nedalekého hotelu 
Galík. Tady jsme si všichni zasoutěžili, tentokrát bez lyží. Někdo hrál bow-
ling, někdo stolní tenis, někteří zkoušeli i kulečník. Za podané výkony jsme 
se náležitě odměnili – pohárem, langošem, zmrzlinou.

Letos se nám podařilo zajistit pobyt opět v hotelu Pod Javorem, kam jez-
díme pravidelně již několik let. I když se změnilo vedení hotelu, podmínky 
(finanční i jiné) zůstaly stejné. Pan a paní vedoucí jsou velmi vstřícní lidé, 
nic pro ně není problém. Ten týden na horách byl prostě super se vším všu-
dy. Jak řekla jedna žákyně: „Ten lyžák byl úplně úžasný!“

Mgr. Dagmar Březíková

„Lyžníci“ ve Velkých Karlovicích

V průběhu měsíce prosince 2005 
vládla v našich třídách, které se na-
cházejí v prostorách Základní školy 
Kvasice, velmi příjemná atmosféra. 
Děti i dospělí se těšili na vánoční 
svátky a ty se rychle blížily.

V úterý 6. prosince nás navštívili 
žáci ze základní školy převlečení za 
Mikuláše, anděla a čerty a přinesli 
spoustu krásných dárečků a hlav-
ně sladkostí. Zpočátku měly naše 
děti strach, ale po chvíli se osměli-
ly a předvedly, co si pro Mikuláše 
připravily. Některé řekly básničku 
a zazpívaly písničku, další zatanco-
valy jednoduchý taneček. Nakonec se 
s vzácnou návštěvou vyfotografovaly 
a zamávaly na rozloučenou.

Další akcí, kterou jsme pořádali 
v adventní době, bylo posezení s bý-
valými žáky, kteří ještě v minulém 
školním roce naši Základní školu 
praktickou a Základní školu speciální 
navštěvovali. Toto velmi milé setkání 
se konalo ve čtvrtek 15. prosince. Na 
děti čekalo připravené občerstvení, 
spousta zábavných her, zpívání koled 

u nazdobeného stromečku. Všichni 
si odnesli drobnou pozornost. Se-
tkání se zúčastnil i pan Mgr.Ladislav 
Škrabal, ředitel Základní školy v Kva-
sicích. Přišel děti pozdravit a popřál 
jim vše nejlepší do 
nového roku. 

V posledním 
týdnu za námi do 
třídy opět přišla 
paní učitelka Bro-
nislava Zatlouka-
lová se svými žáky 
a zazpívali nám 
s kytarou veselé 
vánoční písničky, 
některé dokonce 
v angličtině. Spo-
lečně jsme tak pří-
jemně prožili po-
slední chvíle před 
vánočními prázd-
ninami a budeme 
na ně ještě dlouho 
vzpomínat. 
Za ZŠ speciální děkuje 

Lenka Nebuchlová.

dovolte, abych Vás, ač opož-
děně, pozdravil v roce 2006 a za 
všechny klienty a pracovníky Re-
habilitačního centra Vám popřál 
stálé zdraví.

My jsme rok již tradičně zahájili 
pobytem ve Velkých Karlovicích, 
kde jsme si mimo běžné sněhové 
radovánky vyzkoušeli i snowtub-
bing. To je sportovní disciplína 
spočívající v jízdě na sněhu na 
velkých pneuduších. Můžeme jen 
doporučit, užili jsme si a přežili.

Ani jsme netušili, jaká dobrá 
to byla příprava na letošní tuhou 
zimu, která nám všem kompliku-
je život. Ty komplikace jsou pro 
nás nejen ve zvýšených energe-
tických nákladech, ale přede-
vším ve velkém omezení pohybu 
handicapovaných klientů ústavu 
venku. Což o to, do mrazu se 
člověk obleče, ale místy neu-
klizené chodníky nevidomý či 
obrnou postižený překonává 
jen s velikými obtížemi, a tak se 

Vážení občané Kvasic,Vážení občané Kvasic,
děti z RC dostávají do školy jen 
autem. Ani to však není bez rizi-
ka. Příjezdovou cestu se obecní 
úřad snaží pravidelně udržovat, 
ale ve výjezdu na hlavní silnici už 
přes měsíc parkuje bílá dodávka, 
která značně limituje bezpečný 
výjezd nejen našeho vozidla, ale 
i pohyb aut z bytovky na Kromě-
řížské ulici a vozidel firem, které 
nás zásobují.

Omlouvám se, že píši trochu 
ve stylu bulváru, že si všímám jen 
toho nepodařeného v obci, kde 
jsem pouhým hostem. Omlouvám 
se všem bezvadným a ohledupl-
ným občanům Kvasic - a těch je 
naprostá většina. Naštěstí. Ako-
rát, že se občan musí brodit sně-
hem. Ale hlavu vzhůru, vždyť jaro 
musí vystřídat zimu i letos. Jen 
doufám, že dodávku současně 
s jarem nevystřídá kamion.

Mějte se hezky a všichni! 
Zdraví Vás R. Ředina, 

RC Kvasice

Krátké ohlédnutí 
za předvánočním časem
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Barevný týden
Dnem 10. února 2006, kdy zaplál oheň XX.zimních olympijských her 

v italském Turíně, začal na Základní škole ve Kvasicích ,,Barevný týden“. 
Olympijská myšlenka – oslava tělesné krásy a duchovní dokonalosti – dala 
vznik akci, jejímž cílem byla podpora spolupráce třídního kolektivu a sou-
držnosti školy.

Symbol olympiády – pět barevných kruhů, představující spojení pěti kon-
tinentů - se stal hlavním námětem celé akce. Od pátku 10. února přicházeli 
děti i dospělí do školy oblečeni v jedné z barev olympijských kruhů. První 
,,modrý“ den byl vystřídán ,,černým“, po něm následoval ,,červený“, vesele 
působící ,,žlutý“ a finále připadlo na ,,zelený“den. Co se barevnosti týče, 
byli žáci i třídní učitelé denně hodnoceni a body jednotlivců přičítány k souč-
tu třídy. Snaha být nejbarevnější třídou na škole a vyhrát dort s olympijskými 
kruhy zachvátila nejen děti, které si vzájemně půjčovaly oblečení a mnohé la-
dily i barvou účesu, ale i pedagogické pracovníky, kteří se připojili a dokázali 
tak smysl pro humor a kreativitu. Ve finále, v němž rozhodovaly setiny, zvítě-
zily třídy 3. A a 9. A. Ve skutečnosti bylo vítězů mnohem víc. Byli to všichni 
ti malí i velcí, kteří pochopili myšlenku celé akce.

Souběžně se soutěží tříd probíhala i soutěž jednotliv-
ců ,,Nejbarevnější žák“ a ,,Nejoriginálnější oblečení“, 
výtvarná soutěž ,,Zimní sporty“ a doprovodný sportov-
ní program ,,Sportovec školy“.              

Kamila Willertová, vychovatelka ŠD 

SPORTOVNÍ DEN 5. - 9. ROČNÍKU 
– TROJBOJ / výška, šplh, hod na koš/

I. kategorie 5. - 7. ročník

Pořadí: 
1. VII. A Hrdá, Bendová, Vojtášek, Jurenka  51 bodů

Získanými body předčil tento tým i dvě družstva ze 
II. kategorie.

2. VII. B Gunčíková, Skopalová, Ševčík, Daněk 
50 bodů
3. VI. A Podaný, Machač, Hložková, Tomaštíková 
47 bodů

Střecha, slovo, které v letoš-
ní zimě neustále pronásleduje 
všechny pracovníky školy. Čte-
náře bude jistě zajímat, s jakými 
problémy jsme se vlastně museli 
v uplynulých dnech potýkat. Bo-
hatá sněhová nadílka, posléze 
odtávající sníh, totiž plně odha-
lují v minulosti nekvalitně prove-
denou práci na zastřešení školy.

Vzlínající voda při jakémko-
liv oteplení po kapkách stéká 
ze střechy do půdního prostoru 
a prosakuje stropem na chodby 
a do místností. Nepříjemnosti 
vyvrcholily v polovině ledna, kdy 
dokonce zateklo do rozvodné 
skříně a vlhko zcela zničilo svor-
kovnici a několik jističů. Elektri-
káři tuto závadu odstraňovali ná-
sledně v sobotu až do večerních 
hodin.

Aby se do budoucna předešlo 
těmto nepříjemnostem, vyvolal 
zřizovatel – Obec Kvasice – jed-

Sněhová nadílka odhalila 
staré závady na střeše školy

nání s projektantem o možnos-
tech urychlené nápravy nevyho-
vujícího stavu střechy.

Z předložených návrhů bude 
vybrán i z finančního hlediska 
ten nejvhodnější. Spodní část 
zastřešení po obvodu celé bu-
dovy (mimo tělocvičnu, která 
byla opravena již o prázdninách 
v loňském roce) bude muset být 
prodloužena, oplechována. Bu-
dou rovněž vytvořeny tzv. okap-
ničky, které v současnosti zcela 
scházejí, a tím se zamezí opětov-
nému vzlínání vody při větších 
deštích. 

Tato akce si tedy vyžádá další 
navýšení finančních investic jen 
díky šlendriánské práci provede-
né v minulých letech firmou, jež 
už dnes ani neexistuje, takže není 
ani možno uplatnit reklamaci.             

Mgr. Ladislav Škrabal
ředitel školy

Nejlepším skokanem v této kategorii je Lukáš Podaný z VI. A se 140 cm, 
ve šplhu si nejlépe vedl Patrik Vojtášek ze VII. A. V hodu na koš byla nejú-
spěšnější Kateřina Skopalová ze VII. B, která se do koše trefila 3x.

II. kategorie 8 - 9. ročník

Pořadí:
1. IX. A Janoštík, Š. Ševčík, Opravilová, Ševčíková   72 bodů
2. IX. B Pik, Štěpáník, Trlidová, Gazdošová   65 bodů
3. VIII. B Zavadil, Kormúth, Krejčířová, Urbancová   59 bodů 

Rekord školy ve skoku vysokém se podařil Vojtovi Pikovi –165 cm, i když 
tato výška byla překonána v neplatném 4. pokusu. Ve šplhu se o rekord 
školy postaral Radek Janoštík, který dosáhl vynikajícího času 2.95s.
Střelba na koš v této kategorii byla málo úspěšná.

Nejlepší sportovkyní II. stupně se stala Kateřina Skopalová ze VII.B.
Radek Janoštík z IX. A se stal nejlepším sportovcem II. stupně. S počtem 
bodů 28 se zároveň stal vůbec nejúspěšnějším sportovcem celého sportov-
ního dopoledne.     

Ti nejlepší z barevného týdne.
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V pátek 10. 2. 2006 proběhl 
v ZŠ Kvasice zápis dětí do prv-
ní třídy. Na rozdíl od minulých 
let byl ten letošní netradiční. To 
poznali rodiče i děti hned při 
vstupu do školy, protože měli 
možnost prohlédnout si nejen 
výtvarné práce žáků, ale i písan-

Zápis do 1. třídy aneb Probuzení Šípkové Růženky
ky a pracovní sešity dětí 1. třídy. 
Vlastní zápis byl pohádkově mo-
tivován. Děti chodily v dopro-
vodu žáků 9. tříd na návštěvu 
k čarodějnici, aby jí ukázaly, že 
umí nakreslit Jeníčka nebo Ma-
řenku. U vodníka Šupinky se dě-
tem nejvíce líbilo překonání po-

tůčku skákáním přes 
kameny, ovšem ani 
počítání rybiček jim 
nedělalo vůbec pro-
blémy. Ti nejšikov-
nější poznali i číslice 
a věřte, že jich letos 
bylo hodně. Ovšem 
teprve teď čekal na 
budoucí prvňáčky 
úkol nejtěžší. Musíte 
uznat, že probudit 
tvrdě spící Šípkovou 
Růženku není vůbec 
jednoduché. Ukázalo 
se, že nahlas zazpí-
vaná písnička spící 
princeznu bezpečně 
probudí, takže na 
líbání ani nedošlo. 
Pohádkové postavy 

zahráli žáci divadelního krouž-
ku a své role zvládli skvěle. 

Jako vzpomínku na tento vý-
znamný den děti dostaly pamět-
ní listy a drobné dárky. 

Z 36 zapsaných dětí usedne do 
školních lavic 28 nových prvňáč-
ků, 8 rodičů požádalo o odklad. 

Některé děti odcházely se 
slovy: „Zítra přijdu!“, pár jich 
potvrdilo, že si to ještě rozmyslí, 
ale většina má jasno – přijdou 
po prázdninách. Musí si přece 
nejdřív koupit aktovku!

Mgr. Jaroslava Hudcová

V pátek 3. 2. 2006 vítala 
na Sportareálu hudba děti 
hned po příchodu do vyzdo-
beného sálu. Konala se totiž 
dětská diskotéka. Rychle 
sundat čepici, bundu a hurá 
na parket. Malí tanečníci si 
mohli zatancovat v rytmu 
písniček různých žánrů, 
které odborně vybíral DJ 
Martin. Ať to byla Mašin-
ka, Hajný je lesa pán nebo 
skupina Kabát, děti parket 
neopouštěly. V průběhu 
celé diskotéky se konala 
soutěž o nejlepší tanečnici 
a tanečníka. Porota, paní 
učitelka Markéta Doleže-
lová a Klára Kunovská, to 
vůbec neměla lehké, ale na-
konec se z vítězství radova-
la Karinka Mošťková, Erika 
Zpěváková a Josef Benda. 
Kdo si netroufl na soutěž-
ní tanec, mohl si vyzkoušet 

Dětská 
diskotéková 

show

své pěvecké nadání v ca-
raoke. Soutěžících se při-
hlásilo celkem šest: Karin 
Mošťková, Sabina Doleže-
lová, Kristýna Augustinová, 
Lucie Augustinová, Katka 
Hiessová a Dominik Takáč. 
Za svůj pěvecký výkon si 
všichni odnesli sladkou od-
měnu a dětské šampaňské. 
Další soutěž potřebovala 
pevné nervy a rychlost, pro-
tože byla na řadě „vidličko-
vá“, ve které zvítězila Lucka 
Augustinová. Přišly na řadu 
i nafukovací balónky, ve 
kterých se z výhry radovala 
děvčata Erika Zpěváková, 
Lucka Augustinová a Katka 
Jirsová. Všem blahopřeje-
me! Legrace, sladkostí a zá-
bavy bylo spousta a všichni 
se těšme na další diskotéku. 
A kdy to bude? Do kalendá-
ře si zapište: neděle 26. 3. 
2006 ve 14:00 hodin.

Těší se na Vás kolektiv 
Sportareálu Kvasice a paní 
učitelka Markéta Doleželo-
vá.

Blíží se svátek matek - nezapomeňte.

Moje maminka

Moje maminka se jmenuje Hanič-
ka Fialová.

Má střední postavu. Její vlasy jsou 
tmavě hnědé a dlouhé. Oči má hně-
dé jako kmen stromu. Její nos, to je 
malá bambulka. Rty má maminka 
červené, jako zralá jahůdka. Když se 
na mě usmívá, září její zoubky jako 
bílé perličky. Maminka ráda šije, ple-
te, vaří a ráda chodí na procházky. 
Nejvíce si pochutná na kuřeti. Ma-
minku nejvíce rozčílí, když dostanu 
špatnou známku.

Mám ji strašně moc ráda.
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Dne 13. prosince 2005 se kona-
lo v dopoledních hodinách v tě-
locvičně ZŠ Kvasice okresní kolo 
AŠSK ve šplhu. Tato soutěž zá-
kladních škol byla zároveň I. roční-
kem Kvasického memoriálu Bedři-
cha Šupčíka. Pro pořadatele to byl 
významný den, protože je tomu již 
dávno, co ZŠ Kvasice zorganizova-
la jakoukoliv okresní soutěž. 

Z celého okresu Kroměříž se 
bohužel přihlásila jen tři družstva. 
O vítězství, diplomy, věcné ceny 
a sladkosti se podělili žáci z Kva-
sic, 1. ZŠ Holešov a ZŠ Zeyerova, 
Kroměříž.

Šplhalo se ve třech kategoriích: 
starší žáci, starší a mladší žákyně. 
Dívky šplhaly na tyči a hoši na 
laně do výšky 4,5 m. 

Po tuhém boji se rozhodovalo 
o vítězství v jednotlivých katego-

Kvasický memoriál Bedřicha Šupčíka ve šplhu
riích. Vítězem starších žáků se sta-
lo družstvo 1. ZŠ Holešov. V ka-
tegorii starších žaček zvítězilo 
družstvo ZŠ Zeyerova Kroměříž 
a vítězství v kategorii mladších ža-
ček si odneslo družstvo ZŠ Kvasi-
ce v tomto složení: Michaela Růž-
ková, Kateřina Skopalová, Světlana 
Hrdá a Gabriela Gunčíková. 

Dále byli vyhodnoceni nejrych-
lejší jednotlivci: P. Doležel (1. ZŠ 
Holešov, V. Mirynská (1. ZŠ Ho-
lešov) a Michaela Růžková (ZŠ 
Kvasice).

Doufáme, že II. ročníku Kvasic-
kého memoriálu Bedřicha Šupčíka 
se zúčastní více škol a společně při-
spějeme ke zvýšení popularity špl-
hu a sportování v našem okrese.                                

Šplhu zdar!
Mgr. Miroslav Sečen

učitel ZŠ Kvasice

Před osmdesátidvěma lety, přesně 
20. července 1924, se stal našinec popr-
vé v historii olympijským vítězem. Sokol-
ský cvičenec Bedřich Šupčík vyhrál šplh 
na laně, disciplínu mezi gymnasty dnes 
málo známou, ale opět se hlásící k živo-
tu. Stalo se tak na pařížském stadiónu 
Colombes, v samotném závěru osmé 
olympiády. Sokolové tehdy zachránili 
reputaci naší výpravy, když získali devět 
z desíti medailí. 

Historický úspěch popsal očitý svě-
dek, sokolský cvičitel František Erben, 
v měsíčníku Tělocvik (srpen 1924) tě-
mito slovy: „A přece jsme viděli vlajku 
československou na středním vítězném 
stožáru olympijském a přece jsme vidě-
li, jak gymnasté cizích národů a tisíce 
francouzských diváků snad poprvé v ži-
votě naslouchali zvukům naší hymny. 
Všichni jsme byli krajně pohnuti. Hráli 

Před 82 lety Bedřich Šupčík došplhal 
pro první olympijské zlato

na znamení vítězství Šupčíkova, toho hocha zlatého srdce, borce nesrovnatelné 
úpornosti a svalstva ocelového. Jeho úžasná energie lila se celým závodem. Od po-
vinné hrazdy, kdy, neuspokojen osmi body, přímo se rval o opravu, maje před sebou 
celý závod ohromného napětí, pro který nesmělo se atomu síly zbytečně vyplýtvati 
- až do konce, do posledního výkonu, šplhu na laně, kde bije nejrychlejšího z dosa-
vadních závodníků o tři pětiny vteřiny. 

Dovedeme my oceniti tohoto vítězství? Uvědomujeme si vůbec, co je to champi-
onát, světové mistrovství ve šplhu? Myslím, že ne! Aspoň Šupčík sám za nic na svě-
tě nedovedl pochopiti, že dosáhl něčeho kromobyčejného a že za to, ,co nic není‘, 
budou hráti hymnu a vytáhnou naši státní vlajku na místo nejčestnější.“ To ostatně 
nejlépe potvrdila slova samotného Šupčíka: „Člověk dře na hrazdě, na bradlech, 
na kruzích, pak dobře zvládne takovou lehkou věc, jako je šplh, a najednou tolik 
slávy. Vždyť já to trénoval už jako kluk, když jsem bosý lezl po stromech.“ Avšak 
předseda Československého olympijského výboru Jiří Guth-Jarkovský to viděl zase 
trochu jinak. „Třicet let jsem o to pracoval, aby naše vlajka zavlála nad stadiónem 
olympijským, aby nám zahráli naši hymnu - avšak marně. Věděl jsem a říkal jsem 
si vždy, že pouze sokolové mohou toho docíliti. A také teprve dnes zásluhou sokol-
stva má touha byla splněna. Děkuji vám, bratři!“ pronesl dojatě v šatně gymnastů 
krátce po závodě, kdy objímal legendárního sokolského náčelníka Jindru Vaníčka 
a slzel radostí. 

Zlatý hoch
Kdo byl ten „hoch zlatého srdce a svalstva ocelového“, jak jej nazval sokolský 

psavec Erben? Bedřich Šupčík se narodil 22. října 1898 v Trumau u Vídně. Jeho 
otec František tu pracoval jako kočí, maminka Terezie, za svobodna Mareschová, 
pocházela z rodiny vídeňských Čechů. Šupčíkovi byli chudí a měli hodně dětí, pro-
to dali Bedříška v útlém věku do opatrování k jeho tetě, jež žila v Kvasicích u Kro-
měříže, a podle svých skromných možností na něj přispívali. Po čase ho tetička při-
vezla zpátky, ale jemu se doma nelíbilo a utekl na nádraží. „Inu, snadná pomoc, já si 
kluka nechám a vy mi na něj nebudete nic platit,“ řekla paní Eva Skaličková, sestra 

Františka Šupčíka. Od té doby Bedřich říkal své tetě maminko. V Kvasicích chodil 
do školy a do Sokola, kde pro svou obrovskou sílu paží patřil k nejšikovnějším. Jako 
mnoho chlapců v té době se šel učit do Vídně, chtěl být řezníkem, ale vypukla první 
světová válka a nedoučil se. Krátce bojoval na rumunské frontě, ve zdraví se vrátil 
domů, začal opět cvičit a to rozhodlo o jeho osudu. Sokolové v Kvasicích ho dopo-
ručili náčelnictvu v Sokole Brno I., což byla jedna z nejlepších jednot v republice. 
A protože byl velmi nadějný borec, brněnští sokolové mu sehnali práci i byt - stal se 
domovníkem v sídle Bánské a hutní společnosti. 

Obchodní talent
Vraťme se však k Šupčíkovu příběhu v útržcích nemnoha vzpomínek. „Vyprávěl, 

že při soustředění před olympiádou měli v Tyršáku v tělocvičně na posilnění vždy 
kus bůčku a konvici černého kafe,“ vzpomíná syn Miroslav. „Šupčík se do nominace 
pro Paříž dostal na poslední chvíli a s odřenýma ušima,“ řekl o něm před lety kole-
ga z družstva Miroslav Klinger, ale protože ho současně obdivoval, dodal: „Takovou 
váhu ve visu o jedné paži na hrazdě, jakou uměl on, nedokázal nikdo na světě!“ Kdo 
ale viděl podsaditého Šupčíka poprvé a všiml si jeho bříška, nikdy by to do něho 
neřekl. Zlatý medailista se nedlouho po návratu z olympiády oženil s Marií Ledin-
skou, rodačkou z Horosedel na Písecku. Poznali se na Moravě, kde pracovala jako 
služebná, a žili v Brně. Šupčík ještě startoval na světových šampionátech, odkud 
příliš medailí z jednotlivých nářadí nevozil, ale na dvou mistrovstvích byl platným 
členem vítězného družstva; pouze na olympiádě 1928 to našim nevyšlo a skončili 
druzí. S vrcholnou kariérou se rozloučil při mistrovství světa 1931 a na něm získal 
třetí místo na kruzích a páté na bradlech. Zakrátko se s rodinou přestěhoval do 
Prahy, zprvu do nuselské sokolovny, kde byl sokolníkem, a později do Hostivaře. 
Po ukončení kariéry občas vystupoval na exhibicích, kde stále udivoval siláckými 
kousky, ale proslul i jako zábavný společník. Například Zpravodaj Sokolské župy 
severomoravské ze srpna 1934 barvitě líčí jeho návštěvu jednoty v Litovli: Přijel 
k nám za obchodem, je zástupcem humpolecké továrny na látky. Denně navštěvo-
val večer tělocvičnu a s nevšední pílí věnoval se výcviku závodníků. Jeho přiléhavé 
poznámky a vtipy zabraňovaly únavě a nutily závodníky k novým pokusům. 

Článek zaznamenal i několik humorných Šupčíkových výroků a končí podle au-
tora zřejmě tím nejvtipnějším. „Tak ti, bratře, gratuluji k tvému úspěchu jménem 
ústředního topení!“ měl říci slavný host jednomu z náčelníků po skončení závodů. 
Slavný gymnasta projevil vedle sportovního i velký obchodní talent. Do okupace 
prodával jako obchodní cestující látky a sukna firmy Skorkovský a Med se sídlem 
v Humpolci. Ve válečných letech byl cesťákem pražské továrny na výrobu hasicích 
přístrojů, minimaxy se staly šlágrem doby. „Otec byl také manuálně zručný, rád 
fotografoval a hrál šachy, byl štamgastem v kavárně Hlavovka na Vinohradech, kam 
jsme v neděli často chodili celá rodina. Uměl jednat s lidmi a rychle si je dokázal 
získat. Ke konci života prodával i obrazy, měli jsme doma několik Kubů a Slavíč-
ků,“ vzpomíná dnes s úsměvem jeho syn. Taky se vám při těchto slovech vybavuje 
tatínek spisovatele Oty Pavla? 

Smutný konec 
Bedřich Šupčík působil celou válku v hostivařském Sokole coby cvičitel a po osvo-

bození i jako místostarosta, ale v roce 1948, kdy slavil padesátiny, ho zaskočil první 
infarkt. Tehdy pracoval u Výzbrojny požární ochrany Praha, prodával minimaxy a ja-
ko expert chodil po továrnách a rozhodoval o jejich umístění. Po vyléčení vyslyšel 
manželčino přání a celá rodina se odstěhovala do její rodné obce, Horosedel u Miro-
vic. Žil zde klidněji, byť i nadále prodával minimaxy, ale počátkem padesátých let ho 
postihl další infarkt. Odešel do invalidního důchodu, ale čtyři sta korun, jež pobíral, 
to byla almužna. Tehdy se obrátil na Státní výbor pro tělovýchovu a sport se žádostí 
o podporu, ale to mu přineslo další zklamání. Sokolové byli na indexu, naším vzo-
rem byla tehdy sovětská fyskultura. Že byl jakýsi Sokol naším prvním olympijským 
vítězem a teď je nemocný, to soudruhy v Praze nezajímalo. Proto nastoupil u písec-
ké pobočky Československé pojišťovny a chodil po vesnicích jako agent. Osudným 
se mu stal třetí infarkt, po něm se již z písecké nemocnice domů nevrátil. Zemřel 
11. července 1957 a nebylo mu ani devětapadesát let.                              Zdroj: -inet-
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Fotbalisté FC Kvasice ve všech 
kategoriích jsou v plné přípravě 
na jarní část soutěžního ročníku 
2005/2006.

Mladší žáci trénují dvakrát týdně 
– v pondělí a čtvrtek v tělocvičně 
Základní školy Kvasice. V neděli 
12. února se v rámci zimní přípravy 
zúčastnili halového turnaje mlad-
ších žáků v Otrokovicích. Ve dnech 
23. až 26. března je čeká zimní pří-
prava na Rusavě. 

Starší žáci trénují taktéž v pon-
dělí a čtvrtek v tělocvičně základní 
školy, navíc zvyšují svou fyzickou 
kondici ještě v neděli na hřišti. Ve 
dnech 1. až 5. února absolvovali 
zimní soustředění na Rusavě. Před 
zahájením soutěže sehrají ještě 
přípravné zápasy se stejně starými 
soupeři.

Dorostenci trénují ve středu na 
umělé trávě v Hulíně a v neděli na 
hřišti v Kvasicích. Ve dnech 1. až 
5. února absolvovali také zimní pří-
pravu na Rusavě. V rámci přípravy 
na jarní sezónu hrají druhou ligu 
Zlínského kraje v sálové kopané. 
Před zahájením sezóny je navíc če-
kají přípravné zápasy. 

Muži trénují každou středu na 

FC Kvasice v přípravě FC Kvasice v přípravě 
na jarní sezónu 2006na jarní sezónu 2006

umělé trávě v Hulíně a v neděli na 
hřišti v Kvasicích. Ve dnech 9. až 
12. února proběhlo na Rusavě zim-
ní soustředění. Ve středu 25. února 
měli muži sehrát první přípravný 
zápas s Kojetínem, ale vzhledem 
k velkým mrazům bylo toto pří-
pravné utkání zrušeno. V pátek 
3. února nastoupili k prvnímu pří-
pravnému zápasu s rozehraným 
celkem Chropyně, ve značně kom-
binované sestavě prohráli 0:5.

Další přípravný zápas sehráli 
muži s celkem Lukova na umělé 
trávě na Vršavě ve Zlíně a remizo-
vali 2:2. Remízou 2:2 skončil také 
přípravný zápas se silným soupe-
řem z Želatovic, který sehráli naši 
muži ve středu 22. února.

Další přípravné zápasy na umělé 
trávě v Hulíně:

 
26. 2. neděle 9.00 hod.  

Kvasice - Roštění
1. 3. středa 18.00 hod. 

Kvasice - Přerov
12. 3. neděle 17.00 hod. 

Kvasice - Lukov
19. 3. neděle 17.00 hod. 

Kvasice - Beňov
Antonín Foltýn 

Díky sponzorům byla i bohatá tombola, ve které byli všichni vylosováni 
a všichni si odnesli cenu dle svého výběru.

Tímto jsme chtěli všem účastníkům poděkovat za jejich účast, za to, 
že nezůstali sedět doma v teple, ale přišli si alespoň maličko zasportovat 
i přes velkou nepřízeň počasí.

Na závěr bych také chtěla poděkovat všem sponzorům za finanční nebo 
věcné dary a pořadatelům za velmi dobře připravenou sportovní akci.

Milena Hájková

dokončení ze str. 1

SNĚHOVÁ KALAMITA SNĚHOVÁ KALAMITA 
KVASICKÉ SPORTOVCE NEODRADILAKVASICKÉ SPORTOVCE NEODRADILA

Předškolní kategorie: 
1. Petr Kakáč
2. Ondra Dofek
3. Jan Augustin

Nejmladší kategorie chlapci: 
1. Josef Benda 
2. Radek Pospíšil
3. Martin Opravil

Nejmladší kategorie dívky:
1. Daniela Podaná
2. Tereza Vysloužilová 
3. Kristýna Kakáčová

Mladší kategorie chlapci:
1. Jakub Hora
2. Tomáš Pospíšil
3. Marek Pospíšil

Mladší kategorie dívky:
1. Romana Hájková
2. Kateřina Vrabcová
3. Kristýna Augustinová

Starší kategorie chlapci: 
1. Lukáš Foltýn
2. Matěj Rajskup
3. Petr Štěpaník

Starší kategorie dívky:
1. Eva Vrabcová
2. Barbora Gazdová
3. Lenka Hájková

Dorost: 
1. Vojtěch Pik    1. Renata Tomaštíková 
2. Stanislav Růžek
3. Martin Štark

Kategorie do 35 let muži:
1. Jan Konečný
2. Michal Opravil
3. Richard Dofek

Kategorie do 35 let ženy: 
1. Kamila Willertová

Umístění běžců Vánočního běhu Kvasicemi podle kategorií
2. Zdeňka Opravilová
3. Monika Augustinová

Kategorie do 50 let muži:
1. Milan Opravil

Kategorie do 50 let ženy: 
1. Mudr. Jana Škubalová
2. Marcela Otýpková
3. Marcela Opravilová

Kategorie nad 50 let muži: 
1. Ladislav Loučka
2. Josef Ondra
3. Oldřich Vážanský

Kategorie nad 50 let ženy:
1. Milada Řehůřková
2. Božena Konečná
3. Marie Tesaříková

Maratónci:
1. Dušan Odehnal
2. Mudr. Jana Škubalová
3. Jan Konečný

Sponzoři:
Obec Kvasice, J. Chudoba - restau-
race Bohemia, Ševčík - Akcil, Ing. 
Ivo Vysloužil, L. Bouda - Stolař-
ství, JUDr. Rajčan - Pyrostar, Bar-
tůsek - Pohostinství, Josef Ondra 
- Instalaterství, P. Zápeca - Čalou-
nictví, Ceniga - Pokrývačctví, S. 
Hájek,  P. Čermák - Potraviny, Z. 
Kohout - Zahradnictví, L. Galatík 
- Podlahy, firma Vydoz, J. Brázdil 
- Uzeniny, Pospíšil - Zámečnictví, 
B. Řezníček - Sapom, Kolář - Pe-
kařství, Jelšík - Pneuservis, Horá-
ková - Tabák, Dohorák - Keramo,  
Pospíšilová - Květinářství, firma 
KTO Hulín, Metalšrot Tlumačov, 
Plast Servis Zlín, Schmachtl - elek-
tromateriál, Fulur - Svítidla.
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MUŽI I. A třída skupina B - JARO 2006

KOLO DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

14. 26. 3. NEDĚLE  15.00 hod. ŽALKOVICE - KVASICE 
15. 02. 4. NEDĚLE  16.00 hod. KVASICE - HVOZDNÁ
16. 09. 4. NEDĚLE  16.00 hod. OŘECHOV - KVASICE 
17. 16. 4. NEDĚLE  16.30 hod.  KVASICE - PRAKŠICE
18. 23. 4. NEDĚLE  16.30 hod. BORŠICE - KVASICE
19. 30. 4. NEDĚLE  16.30 hod. KVASICE - BŘEZOLUPY
20. 07. 5. NEDĚLE 16.30 hod. NEDACHLEBICE - KVASICE
21. 14. 5. NEDĚLE  16.30 hod.  KVASICE - MLADCOVÁ
22. 20. 5. SOBOTA  16.30 hod. NEDAKONICE - KVASICE 
23. 28. 5. NEDĚLE  16.30 hod.  J.OTROKOVICE - KVASICE
24. 04. 6. NEDĚLE 16.30 hod. KVASICE - ŠUMICE
25. 11. 6. NEDĚLE 16.30 hod. KOSTELEC - KVASICE
26. 18. 6. NEDĚLE  16.30 hod. KVASICE - SPYTIHNĚV

DOROST KRAJSKÁ SOUTĚŽ skupina B - JARO 2006

KOLO DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

14. 25. 3. SOBOTA  10.00 hod. NAPAJEDLA - KVASICE 
15. 02. 4. NEDĚLE  13.45 hod. KVASICE - POLEŠOVICE
16. 09. 4. NEDĚLE  13.45 hod. ZDOUNKY - KVASICE 
17. 16. 4. NEDĚLE  14.15 hod.  KVASICE - BOJKOVICE
18. 23. 4. NEDĚLE  14.00 hod. JAROŠOV - KVASICE 
19. 30. 4. NEDĚLE  14.15 hod. KVASICE - STRÁNÍ
20. 07. 5. NEDĚLE  14.15 hod. NEDACHLEBICE - KVASICE 
21. 14. 5. NEDĚLE  14.15 hod.  KVASICE - UH. OSTROH
22. 21. 5. NEDĚLE  14.15 hod. ÚJEZDEC-TĚŠOV - KVASICE 
23. 28. 5. NEDĚLE  14.15 hod.  J. OTROKOVICE - KVASICE 
   hřiště - Nový stadion
24. 04. 6. NEDĚLE 14.15 hod. KVASICE - ŠUMICE
25. 10. 6. SOBOTA 14.15 hod. KORYČANY - KVASICE 
26. 18. 6. NEDĚLE  14.15 hod. KVASICE - O. N. VES

ŽÁCI KRAJSKÁ SOUTĚŽ skupina B - JARO 2006

KOLO DATUM ZAČÁTEK SOUPEŘ

22. 01. 4. SOBOTA  st.  13.45 hod. KVASICE - DOL. NĚMČÍ
   ml.  15.30 hod. 
12. 09. 4. NEDĚLE st.  9.30 hod. UH. BROD B - KVASICE   
  ml.  11.15 hod. hřiště - Újezdec
13. 15. 4. SOBOTA st.  09.30 hod.  O.N. VES - KVASICE 
  ml.  11.15 hod. 
14. 22. 4. SOBOTA  st.  14.15 hod. KVASICE - UH. OSTROH
  ml.  16.00 hod.
15. 29. 4. SOBOTA  ml.  13.00 hod. ZDOUNKY - KVASICE 
   st.  14.30 hod.
16. 06. 5. SOBOTA st.  14.15 hod. KVASICE - J. OTROKOVICE
  ml.  16.00 hod. 
17. 13. 5. SOBOTA ml.  13.00 hod. HLUK - KVASICE 
  st.  14.30 hod. hřiště - HLUK II
18. 20. 5. SOBOTA st.  14.15 hod. KVASICE - BOJKOVICE
  ml.  16.00 hod.
19. 27. 5. SOBOTA  ml.  15.00 hod. STRÁNÍ - KVASICE 
  st.  16.30 hod.
20. 03. 6. SOBOTA st.  14.15 hod.  KVASICE - KUNOVICE
  ml.  16.00 hod. 
21. 11. 6. NEDĚLE st.  10.00 hod. NAPAJEDLA - KVASICE  
   ml.  11.45 hod. hřiště - umělá tráva

FC KVASICE
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Životní jubileum
Blahopřejeme spoluobčanům, kteří v období od 1. 4. 2006 do 

30. 6. 2006 oslaví krásné životní jubileum.
Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společen-

sky prospěšnou a právně nezávadnou. Pokud si občané, kteří se doží-
vají životního jubilea, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby písemně 
nebo ústně tuto skutečnost oznámili matrikářce paní Marii Horové.

Uváděni jsou jubilanti při dosažení věku 60, 65, 70, 75, 80, 85, 
90, 95, 100…

Děti narozené listopad 2005 - leden 2006                    
Alžběta Polášková  listopad   A. Dohnala
Eliška Šišková   listopad   Mariánov
Zuzana Horsáková  prosinec   Mírová
Eliška Horová   leden   Družstevní 
Kamila Marková   leden   A. Dohnala
Petr Šibík   leden   Cukrovar

Sňatky uzavřené v měsíci prosinec                                    
Roman Adaszewski a Kamila Mráčková

Duben                                                                       
Vlastislava Pechalová  A. Dohnala  60 let
Danuše Judasová  Zahradní  60 let
Blanka Skopalová  Zahradní  65 let
Marie Otýpková  Krajina  65 let
Pastrňáková Anna  Husova  60 let
Marie Vlčková  Parková  75 let
Zdeněk Onderka  Kroměřížská  70 let
Zdeněk Bartůsek  Zahradní        75 let
Jiřina Vavříková               Parková             65 let
Růžena Vavříková             Horní                90 let
Marta Ondrejcová             Příčná               70 let

Květen                                                                        
Božena Škrabalová  A. Dohnala  80 let
Milan Hulák  Osmek  65 let
Vladimír Přikryl  Parková  65 let

Navždy nás opustili                                                   
listopad 2005 - leden 2006

Jaroslav Koval                    Horní listopad
Marie Machalová                           Krajina listopad
Olga Koblihová                            Parková listopad
Pavel Šiška                             Bělovská listopad
Zdeňka Koudelová                   Parková listopad
Antonín Peléšek                      Parková listopad
Božena Chocholatá                  Dolní prosinec
František Balajka                  Zahradní prosinec
Václav Bortl                    Parková prosinec
Josef Gelien                Mírová prosinec
Vladimír Zapletal                             Chlum leden
Josef Šlopec                  Hráza leden
Františka Janečková                    Parková leden
Vlastimila Skácelová                Krajina leden
Františka Doleželová                             Krajina leden

Ladislav Navrátil  Mariánov  60 let
Josef Bětík  Parková  90 let
Alena Fleissigová  Krajina  65 let
František Skopal  Zahradní  70 let
Jan Ryba  Osmek  70 let
Pavla Šťastná  Zahradní  60 let
Libuše Staňková         Hráza                60 let
Josef Žák                    Rýza                65 let
Věra Adamovičová             Osmek               60 let
Hedvika Janíková              Nová                 75 let
Emanuel Straka               Horní                 60 let

Červen                                                                            
Stanislav Janík  Nová  75 let
Anna Boudová  Osmek  65 let
Emilie Brázdilová  Parková  65 let
Ludmila Hrabálková  Parková  85 let
Stanislav Zapletal  Parková  85 let
Jaroslava Grňová  A. Dohnala  60 let
Bohuslava Janoštíková  M. Krasického  75 let
Ladislav Huspek     Parková        75let

Zuzanka Horsáková poslední ob-
čánek roku 2005.

Eliška Horová první občánek 
roku 2006.


